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Polgár Város Önkormányzat 

Képviselő-testülete 

 

Ikt. sz.: I/842-5/2023.  

 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V,  

 

 

mely készült 2023. március 30-án 14.00 órai kezdettel Polgáron, a Polgármesteri Hivatal 

Kovács Istvánné termében megtartott soron következő képviselő-testületi ülésén.  

 

 

Napirendi pontok: 

 

1./ Polgármesteri jelentés a lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok 

végrehajtásáról, valamint a két ülés közötti időben történt fontosabb eseményekről 

       Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

2./ Javaslat a Polgár Város Önkormányzata és a Berettyóújfalui Szakképzési Centrum 

közötti vagyonkezelési szerződés módosítására  

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

3./ Javaslat a Polgári Vásárhelyi Pál Általános Iskola intézményátszervezésére 

vonatkozó vélemény kialakítására 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

4./ Javaslat a szociális igazgatásról és ellátásokról szóló 17/2021. (IX. 17.) 

önkormányzati rendelet felülvizsgálatára 

  Előterjesztő: Tóth József polgármester 

        

5./ Javaslat a közterületek használatáról szóló 21/2018. (IX.28.) önkormányzati 

rendelet módosítására 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

6./ Javaslat az önkormányzat tulajdonában lévő lakások és helyiségek bérletére, 

valamint az elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló 37/2015.(X. 30.) 

önkormányzati rendelet módosítására 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

7./  Javaslat a talajterhelési díjról szóló 6/2014. (III. 28.) önkormányzati rendelet             

felülvizsgálatára 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

8./ Javaslat Polgár Város Önkormányzatának 2023. évi közbeszerzési tervének 

jóváhagyására 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

9./ Beszámoló a civil és sportszervezetek 2022. évi tevékenységéről   

Előterjesztő: Tóth József polgármester 
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10./ Beszámoló az alapítványok 2022. évi tevékenységéről és javaslat a 2023. évi 

önkormányzati támogatásra 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

11./ Beszámoló az Ady Endre Művelődési Központ és Könyvtár 2022. évi szakmai 

tevékenységéről 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

12./ Javaslat az Ady Endre Művelődési Központ és Könyvtár 2023. évi Munka- és 

Szolgáltatási tervének jóváhagyására 

Előterjesztő: Tóth József polgármester  

 

13./ Javaslat a Napsugár Óvoda és Bölcsőde felvételi körzethatárának 

megállapításához 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

14./ Javaslat Polgár Város Önkormányzatának Városgondnoksága Alapító Okirata 

módosítására 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

15./ Javaslat a BÉRES-AQUA Kft. kérelmére 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

16./ Javaslat táncszínházi produkció megvalósításának támogatására   

Előterjesztő: Tóth József polgármester  

 

17./ Javaslat a Polgár 0728/8 hrsz.-ú külterületi ingatlan elnevezésének 

meghatározására 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

18./  Javaslat önkormányzati képviselő által lemondott 2023. március havi tiszteletdíj 

általános tartalékba helyezésére 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

19./  Javaslat tiszteletdíj általános tartalékból történő felhasználására 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

20./ Kérdések, interpellációk 
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J E G Y Z Ő K Ö N Y V,  

 

mely készült 2023. március 30-án 14.00 órai kezdettel Polgáron, a Polgármesteri Hivatal 

Kovács Istvánné termében megtartott soron következő képviselő-testületi ülésén.  

 

Jelen vannak:   Tóth József polgármester  

    dr. Faragóné Béres Edit alpolgármester  

    dr. Hatvani Zsolt  

Kovácsné Hamar Éva 

Mecsei Dezső 

Molnár János  

    Struba József 

    Vincze Attila képviselők.  

 

Igazoltan távol: Béke László képviselő 

  

 

Részt vett az ülésen: dr. Sivák Anita jegyző, Andorkó Mihályné, Kosina Mária, Kissné Barta 

Piroska irodavezetők, Ferenczné Fajta Mária, Tóth Árpádné, Csibi Lajos intézményvezetők, 

Baráth Zoltánné intézményvezető helyettes, Szabó Tiborné a Közbiztonságifórum delegált tagja, 

Strubáné Fenyves Anita tagintézményvezető, Nagyné dr. Jónás Anita BSZC jogásza, Kocsis 

Áron református lelkész, Sánta József az Idősügyi Tanács delegált tagja, Molnár Jánosné vezető 

főtanácsos, Császárné Csőke Vivien jegyzőkönyvvezető. 

 

Tóth József polgármester  

Köszönti a Képviselő-testület tagjait, az ülésen megjelenteket. A jelenléti ívből megállapítja, 

hogy az ülésen 8 fő képviselő megjelent, így határozatképesek, ezért a Képviselő-testület ülését 

megnyitja. 

 

Két új napirend felvételét kéri - 18. és 19. sorszámmal -, mely „Javaslat önkormányzati képviselő 

által lemondott 2023. március havi tiszteletdíj általános tartalékba helyezésére” és „Javaslat 

tiszteletdíj általános tartalékból történő felhasználására” című előterjesztések. A Pénzügyi és 

gazdasági bizottság mind a kettőt véleményezte.  

Kezdeményezést tesz a tárgyalási sorrendre – a vendégekre tekintettel - a 13. pontot másodikként 

tárgyalnák azt követően maradna a sorrend, de van egy napirendi pont a 6-os, amelyhez, ha 

megérkezik a vendég, akkor beillesztésre kerülne a sorrendbe.   

 

Megkérdezi, hogy van-e más napirendre vonatkozó javaslat? 

 

Molnár János  

A Kérdések, interpellációk napirendnél szólna a „Te szedd” akcióról, de amennyiben erről szó 

lesz, akkor letesz róla.  

 

Tóth József   

A polgármesteri jelentés keretében szó lesz róla.   

 

Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a két új napirend felvételével az 

kézfeltartással szavazza meg. 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. 
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Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a meghívóban szereplő napirendek 

megtárgyalásával, az elhangzott javaslattal az kézfeltartással szavazza meg. 

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. 

 

 

1./ napirend 

Polgármesteri jelentés a lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról, 

valamint a két ülés közötti időben történt fontosabb eseményekről 

 

Tóth József kiegészítése  

Aktuális információkat adna közre. A fonyódligeti üdülőbe a foglalások időszaka a vége felé jár, 

folyamatosan kerülnek kiadásra az időpontok. Az első kör március 12-én lezárult és az addig 

beérkezett igényeket a foglalási rangsornak megfelelően kiadták. Ugyanakkor még vannak 

szabad időpontok, melyek kiadása már a jelentkezés sorrendjében történik. Nagyon bíztató jel, 

hogy a Polgárt érintő időpontok, lekötési helyek 83%-ban telítettek, többségében polgári 

családok foglaltak az üdülőben, eddig 45 polgári család. Van még néhány szabad hely, a város 

Facebook oldalán aktualizálva közzé van téve.  

Egy másik aktuális dolog a zöldhulladékgyűjtőpont működése, amely március hónapban 

megindult. Vannak tapasztalataik, kéri Csibi Lajos intézményvezetőt, hogy erről szóljon. 

Valamint a téma részeként kéri alpolgármester asszonyt, hogy az elektronikai hulladékgyűjtésről 

szóljon, amit április hónapra terveznek. Amit Molnár János képviselő jelzett, ez évben is 

csatlakoznának az Országos Hulladékgyűjtési Programhoz, a „Teszedd” akcióhoz. Erre 

jelentkeznek és megpróbálják önkormányzati szinten koordinálni, úgy, hogy az önkormányzat 

munkáját segítő valamennyi civil szervezetet megszólítják, hívnak vállalkozókat is, de akár 

magánszemélyeket is. Kifejezetten azokat a vállalkozókat, akiknek a területe, környéke 

hulladékkal, szemeteléssel érintett. Őket is szeretnénk ebben megszólítani, együttműködésre 

hívni. Az időpontja terveik szerint április 28. péntek lenne.   

 

Csibi Lajos 

Március 20-án megnyílt az önkormányzati zöldhulladékgyűjtőpont, ami a Bem utca 1. szám alatt 

található, de az Arany János utca felől közelíthető meg. Itt csak zöldhulladékot gyűjtenek. 

Minden lakosnak, ingatlanonként havonta egyszer, 1 m3-nyi zöldhulladékot lehet beszállítani. 

Ezt lakcímkártyával kell igazolja. A nyitvatartási idő keddtől csütörtökig reggel 9-től délután 15-

ig, pénteken 9-től 12-ig, szombaton zárva, vasárnap 12-től 15-ig, hétfő pedig zárva van. 

Ünnepnapon és egyéb munkaszünet napon nyilván zárva a telephely. Egyéb információkért a 

Városgondnokság Facebook oldalán lehet érdeklődni, valamint közzé van téve egy tájékoztató. 

 

dr. Faragóné Béres Edit  

A hagyományoknak megfelelve, évenként megszervezik az elektronikai hulladékgyűjtést a 

városban, őszi és a tavaszi időszakban. Ennek van egy kitűzött időpontja, április 15-e, és úgy 

tervezik, hogy ismét az Anter Kft. hulladékgyűjtő telepére vihetnék a lakosok. Ez jelenleg 

egyeztetés alatt áll. Mindenképpen időben, a már megszokott módon, a város honlapján és 

Facebook oldalán, illetve a hirdető táblákon közhírré fogják tenni.  

 

Tóth József  

Folytatva a témákat, sok embert foglalkoztat a Járóbeteg Szakellátó sorsa, amelyben egy 

államosítási folyamattal összefüggésben kaptak levelet az Országos Kórházi Főigazgatótól. A 

levelet a polgármesternek címezték, melyben arra kérte a választ az országos főigazgató, hogy az 

önkormányzat tulajdonában lévő szakellátó államosítási szándékához milyen álláspontot, milyen 

véleményt képvisel. Neki ebben nincs felhatalmazása, nincs kompetenciája, mert nem Polgár 



5 

 

 

Város Önkormányzata működteti csupán, hanem nyolc település közös tulajdona, közös 

fenntartói felelőssége. Önmagában tehát a polgármester nem nyilatkozhat, sőt a képviselő-

testületek döntötték el, hogy ezt megépítik, működtetik, fenntartási felelősséggel viseltetnek. 

Evvel együtt is egyeztetett a polgármesterekkel és ezt a levelet megválaszolta a kért időpontra, 

aminek az a lényege, hogy a tulajdonosok álláspontja ez ügyben 2013-ban megszületett, amikor 

is minden képviselő-testület kinyilatkozta azt, hogy önkormányzati tulajdonban és 

önkormányzati fenntartásban kívánják működtetni. Azóta ehhez képest más álláspont, döntés 

nem született. Ugyanakkor jelezte, hogy készek, nyitottak mindenféle egyeztetésre, tárgyalásra, 

ami ennek a szakellátónak a jobb működését, magasabb színvonalú egészségügyi szolgáltatás 

ellátását, finanszírozható működési modelljeit teljesíti az önkormányzati tulajdon megtartása 

mellett. 

A következő téma, hogy elszaporodtak a kóbor kutyák a településen. Vannak ennek külön 

érzékeny időszakai, és most ezt élik. Szeretné itt is felhívni a figyelmet és megerősíteni azt, amit 

korábban is hangoztattak, a felelős ebtartás szabályainak a betartását. Amit tapasztalnak az 

intézkedést igényel. Nem azokkal van baj, akiknek a kutyája elkóborol és egyébként 

azonosítható módon, ha megtalálják, befogják és a gazdához visszajuttatják. Ez sem egy 

kellemes dolog, de nyilván megteszik. Azokkal van baj, azokkal a kóbor kutyákkal, akiknek a 

gazdája nem beazonosítható. Ezért arra szeretné a figyelmet újfent felhívni, hogy vannak az 

állattartásnak törvényi szabályai, amit be kell tartani mindenkinek. Van ebben az 

önkormányzatnak is dolga. Azt tudják mondani, hogy egy hatékonyabb ellenőrzésre és ehhez 

kapcsolódó szankcionálásra készülnek, amelyet a következő testületi ülésre konkrét cselekvéssel 

is próbálnak kidolgozni, mert az nem tartható, hogy több százezer Ft-ot költenek a kóbor kutyák 

befogására, szállítására, amit közpénzből finanszíroznak.  

Az utolsó téma, tájékoztatást adnának a tavaszi kátyúzás, padkarendezés folyamatáról, 

ütemezéséről.  

 

Csibi Lajos  

A külterületi utak gréderezését az elmúlt hetekben elvégezték, ott, ahol lehetett. Jelenleg a határ 

járható. Belterületen jelenleg zajlik a mart aszfaltos utak javítása, valamint elkezdik a 

padkarendezést. A szilárd burkolatú utak felmérése folyamatban van és rövidesen elindul.  

 

dr. Sivák Anita 

A jogszabályi tájékoztatóból egy kormányrendelet emelne ki, melynek a megjelenését már a 

költségvetés tervezésénél látták, de csak most jelent meg, és ezzel a megjelenéssel, városunkra 

vonatkoztatva egy 50 millió Ft-os bizonytalansági tényezőt oldott fel. A kormány 63/2023. 

számú rendeletében a minimálbér és garantált bérminimum, valamint a pedagógusok bérének 

2023. január 1-jétől történő emeléséhez az önkormányzatok számára biztosítandó támogatással 

rendelkezik. A költségvetés tervezésénél ezeket tervezték, valós személyi lebontással. Ez a 

kormányrendelet megjelent, így ez alapján 57.372.141 Ft-ot kap az önkormányzat. 

 

Tóth József  

Ez megnyugtató a költségvetési rendelet elfogadásakor jelzett bizonytalanságok körében. 

 

dr. Faragóné Béres Edit  

Polgármester úr március 3-tól 15-ig szabadságát töltötte, ez idő alatt a távollétében ellátta a rá 

kirótt feladatokat. Március 3-án, 16-án és 17-én fogadóórát tartott, ügyfeleket fogadott, a 

felmerült problémákat továbbította az illetékes dolgozók felé. Március 3-án meghívást kaptak a 

Polgári Silver Örömtánc Klub által egy rendezvényükre, amelyet a tiszaújvárosi 

örömtáncosokkal közösen szerveztek. Örömmel tett eleget ennek a meghívásnak, a jelenlévőket 

köszöntötte és a képviselő-testület nevében ajándékot is vitt. Március 6-án és 13-án a 

megszokottaknak megfelelően vezetői megbeszélést tartottak a hivatalban, ahol értékelték az 

előző hét eseményeit és megbeszélték az előttünk álló hét fontosabb feladatait. Március 14-én a 
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Polgári Vásárhelyi Pál Általános Iskolában az 1848-49-es forradalom és szabadságharc 175. 

évfordulója alkalmából rendkívüli irodalomóra megtartására került sor a Hajdú-Bihar Megyei 

Önkormányzat finanszírozásával. Ezen részt vett, jelen volt még Sándor Annamária az Országos 

Széchenyi Könyvtár munkatársa, ő tartotta a rendkívüli irodalomórát, ami nagyon tetszett a 

felsős tanulóknak.   

 

Tóth József  

Kéri a bizottságok elnökeit, hogy adjanak tájékoztatást a bizottságok munkájáról.  

 

Struba József  

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság átruházott hatáskörben döntést hozott a civil és 

sportszervezetek 2023. évi támogatásáról.  

Ismerti a támogatási összegeket:  

Polgári Városi Sportegyesület            6.912.900 Ft 

Polgári Vízi Sportegyesület                460.000 Ft    

FUKU-DO Sportegyesület               700.000 Ft   

Polgári Önkéntes Tűzoltó Egyesület              400.000 Ft 

Polgári Polgárőr Egyesület                 600.000 Ft   

Élet Virága Egészségvédő Egyesület               300.000 Ft 

Magyar Vöröskereszt Helyi Szervezete             100.000 Ft 

Polgári Őszi rózsa Nyugdíjas Egyesület              200.000 Ft 

Polgáriak a Városért Egyesület                          350.000 Ft 

Polgári Lokálpatrióta Mozgalom Egyesület              700.000 Ft 

Polgári Roma Hagyományőrző Zene- és Tánc Egyesület    150.000 Ft  

Polgári Mazsorett és Táncegyesület                    223.900 Ft 

Tárgyalták továbbá az Ady Endre Művelődési Központ és Könyvtár 2023-2028. évekre 

vonatkozó Továbbképzési tervét, melyet jóváhagytak. A bizottság további döntéseit a 

napirendi pontok tárgyalása során ismerteti majd.  

Zárt ülés keretében tárgyalta a bizottság a települési támogatásokat, melyet 139 fő részére 

állapították meg, 14 fő elutasításra került. Temetési támogatásban 1 fő, szociális étkezés 

támogatásában 3 fő, házi segítségnyújtás támogatásában 3 fő és lakhatási támogatásban 2 fő 

részesült.  

 

Vincze Attila 

A Pénzügyi és gazdasági bizottság átruházott hatáskörben tárgyalta a 2023. évi karbantartási 

keret felosztását, melyet ismertet:  

Kolozsvári u. csapadékvíz elvezetés átépítése, 1 000 000 Ft 

Szabadság és Bem u. fekvőrendőr átépítése és terelő kiépítése, 500 000 Ft 

Szociális konyha festése, 300 000 Ft 

Rendőrség épületének belső festése, 300 000 Ft 

Iskola konyha festése. 300 000 Ft 

Útburkolat jelek festése, közúti jelzőtáblák cseréje 2 000 000 Ft 

Zárt csapadékcsatornák tisztítása, átereszek átépítése, javítása 2 000 000 Ft 

Kemping villamos hálózat bővítése, 500 000 Ft 

Önkormányzati ingatlonok karbantartása, felújítása 3 100 000 Ft 

 

A bizottság további döntéseit a napirendi pontok tárgyalása során ismerteti majd.  

 

Sánta József  

A Polgár Idősügyi Tanács véleményét az adott napirendnél ismerteti.  
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Kérdések, válaszok  

 

Molnár János 

Mivel a polgármesteri jelentés kapcsán polgármester úr szót ejtett a „Teszedd” programról, ezért 

a két dolog szerencsésen találkozik, mivel azzal keresték meg gazdálkodó emberek, hogy jó 

lenne, ha az önkormányzati utak, árkok mentén a fenntartó önkormányzat szervezne egy gyűjtési 

akciót, közmunkásokat bevonva. Úgy, hogy ők felajánlják a járműveiket az összegyűjtött szemét 

elszállításához. Ennek kapcsán kellene aktívan bevonni a szervező munkába és a koordináló 

munkába a gazdálkodókat. Egyrészt helyismerettel bírnak, másrészt olyan információk 

birtokában vannak, hogy hol vannak olyan frekventált helyek, ahol szeretik a nem jogkövető 

állampolgárok elhelyezni a szemetüket, illegálisan. Kezdeményezi, hogy amikor a szervezés 

megkezdődik, abba vonják be a gazdálkodókat.  

 

Tóth József  

Valóban szerencsés egybeesés és támogatja, hogy a gazdák információi mellett, a mezőőri 

szolgálat által felkutatott helyekre koncentrálva legyen majd ez az akció. Másfelől, aki ismeri 

ennek a „Teszedd” akciónak a részleteit, az tudja, hogy nem minden fajta, típusú hulladékra 

érvényes. Építési törmelékre, veszélyes hulladékra, akkumulátorra és hűtőszekrényre nem 

vonatkozik. Ezért két szálon tud menni a folyamat, egyfelől ami az akcióba belefér, másfelől ami 

nem, azt saját erővel, saját géppel kell majd elvinni. Az érintettekkel együgyben egyeztetés lesz 

majd.  

 

Struba József  

A házbizottsági ülésen volt arról szó, hogy levelet kaptak a Polgáriak a Városért Egyesülettől, 

hogy ennek a bizonyos műanyag kupakgyűjtésre szolgáló szívnek, ami a város központjában, a 

Művelődési Központ előtt van kihelyezve a kezelését vegyék át, amit eddig az egyesület végzett 

és az elnök jelezte, hogy különböző okok miatt nem tudják tovább vállalni.  

 

Tóth József  

Igen, arra az elhatározásra jutottak, hogy a szívet a közterületről behozzák, felújításra szorul és 

mikor megtörténik a felújítása egyeztetnek olyan intézménnyel, aki saját területén tudja kezelni. 

Ebben az egyeztetés folyik.  

 

Vélemény, javaslat  

 

Tóth József 

Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, az 

kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, tartózkodás és 

ellenszavazat nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

21/2023. (III. 30.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a lejárt 

határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról és a két ülés 

közötti időben történt fontosabb eseményekről szóló polgármesteri 

jelentést, melyet a bizottsági elnökök tájékoztatójával együtt elfogadott. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Tóth József polgármester 

    dr. Sivák Anita jegyző 
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dr. Faragóné Béres Edit alpolgármester távozott a teremből.   

 

 

2./ napirend 

Javaslat a Polgár Város Önkormányzata és a Berettyóújfalui Szakképzési Centrum közötti 

vagyonkezelési szerződés módosítására 

 

Strubáné Fenyves Anita kiegészítése 

A szakmai indokokat intézményvezetőként ismertetné. Azt hangsúlyozná, hogy az épület 

visszaadásának nem tanulói létszám oka van. A tanulói létszám az idei tanévben nem csökkent, 

hanem szinte a duplájára emelkedett, viszont a tanulói összetételük változott meg. Nappali 

oktatásban 91 fő van jelenleg az intézményben, felnőttoktatásban pedig 126 fő, viszont a 

tanulóknak közel 80%-a teljes mértékben képzőhelyen tölti az oktatása nagy részét, ami azt 

jelenti, hogy elméleti tanteremre nincs szükség az oktatásukhoz. A Széchenyi úti telephely 

visszaadásának egyrészt ez volt az oka, hogy a tanulói összetétel megváltozott. A másik oka 

pedig az energiatakarékosság, csökkenteniük kellett a költségeket és felmérve a helyzetet csak a 

székhely intézményben, a Kiss E. u. 10. szám alatt látják el a tanulóknak az elméleti oktatását, 

ahol 10 tanterem, 5 szaktanterem, illetve tanműhelyek, tanbolt, tanétterem is van.  

 

Nagyné dr. Jónás Anita  

A technikai része pedig az, hogy elkészülne a vagyonkezelési szerződésnek a 2. számú 

módosítása, ugyanis a feladatellátáshoz a továbbiakban nincs szükség az épületre és az 

önkormányzat tulajdonában álló ingatlanon megszűnt a vagyonkezelés. Miután elfogadásra kerül 

a módosítás, ez már a 2. számú módosítás lenne, hisz volt már egy 1. számú korábban. Ha 

aláírásra kerül, akkor utána következik egy átadás-átvételi eljárás, ahol mind az ingatlant, mind 

pedig a hozzá tartozó tárgyi eszközöket átnézik. Ezt igazgatóasszony táblázat formájában 

előkészíti.  

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat  

 

Vincze Attila  

Javasolja a határozati javaslatban pontosítani, hogy a 2. számú módosítás. 

  

Tóth József  

Elfogadják.  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

22/2023. (III. 30.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta 

a javaslat a Polgár Város Önkormányzata és a Berettyóújfalui 

Szakképzési Centrum közötti vagyonkezelési szerződés 

módosítására irányuló javaslatot és az alábbi határozatot hozza:  
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1./ A képviselő-testület az előterjesztés mellékletét képező 

vagyonkezelési szerződés 2. sz. módosítását elfogadja.  

 

2./ A képviselő-testület a polgári 464 hrsz-ú, természetben a 

4090 Polgár, Széchenyi utca 11-13 szám alatti ingatlanra 

vonatkozó vagyonkezelői jog megszüntetésével egyetért, az 

ingatlant visszaveszi az önkormányzat kezelésébe. 

 

3./ A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a 

szerződésmódosítás aláírására. 

 

Felelős: Tóth József polgármester 

Határidő: értelemszerűen  

 

 

 

3./ napirend 

Javaslat a Polgári Vásárhelyi Pál Általános Iskola intézményátszervezésére vonatkozó 

vélemény kialakítására 

 

Tóth József kiegészítése  

Mindannyiunk számára fontos a Polgári Vásárhelyi Pál Általános Iskola működése, 

tevékenysége. Folyamatosan érdeklődést váltott ki részükről minden évben, amióta nincs 

fenntartói, üzemeltetési joguk. Évente egy alkalommal napirendre tűzték a tájékoztató kérését, 

hogy hivatalos információt kapjanak az intézmény fenntartójától. Az elmúlt 10 évnyi tapasztalat 

kapcsán volt képviselő-testületi kezdeményezésük. A 2019-ben meghozott képviselő-testületi 

döntésük arra irányult, hogy a testület hozzájárulást, támogatást adott arra vonatkozóan, hogy az 

iskola fenntartója a helyi Római Katolikus Egyház legyen, akiknek a helyi képviselőivel 

egyeztetéseket folytattak. Akkor ez a folyamat nem tudott sikerrel zárulni, és a következő 

esemény, ami ebben talán megemlíthető 1,5 évvel ezelőtt volt, amikor a Humánfeladatok és 

ügyrendi bizottság éves munkatervet tárgyalták, illetve tájékoztatót kértek és kaptak a 

tankerülettől az intézmény tevékenységéről. Felvetette, hogy evvel a feladatellátással kell 

foglalkozni és esetlegesen a fenntartóváltásnak a körülményeit újra napirendre venni. Erre a 

bizottsági kezdeményezésre a képviselő-testület támogató felhatalmazást adott, és talán egy szűk 

évvel ezelőtt ezzel a szándékkal, felhatalmazással a bizottság elnöke és az alpolgármester 

asszony egyeztető, információszerző útra indult. Azt tapasztalták, hogy a környezetükben, a 

környékükön lévő településeken, ahol fenntartóváltás történt, és ahol egyházi fenntartó lett, 

legyen ez a Tiszaújváros, Balmazújváros, Hajdúnánás. Ez a fenntartó váltás, illetve az egyházi 

fenntartás, ezen belül a református egyház fenntartói tevékenységéről pozitív jelzéseket, 

információkat kaptak. Ez volt az az időszak, amikor felgyorsultak az előkészítő egyeztető 

tárgyalások. Nádudvaron és Polgáron is több alkalommal volt megbeszélés. Február 28-án a 

református egyház jelezte az erre illetékes szerveknél és a tankerületnél a fenntartóváltást és az 

intézmény átvételére vonatkozó szándékot. Ennek alapján történtek az elmúlt napokban, 

hetekben már az események. 

 

Kocsis Áron  

Valóban, ahogy polgármester úr a felvezetőben elmondta, hosszabb időre tekint vissza ez a fajta 

közös együtt gondolkodás, amelynek eredményeképpen a tegnapi nap gyakorlatilag megszületett 

egy végleges döntés. A szülői közösségnek a véleménynyilvánítási eredménye alapján 65,8% 

válaszolt igennel a fenntartóváltásra.  
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Ez nekik nagy öröm, illetve nagy felelősség is, hiszen egy olyan fajta bizalmat kapott a 

Hajdúvidéki Református Egyházmegye a Polgári Vásárhelyi Pál Általános Iskolának a 

működtetésére, amellyel felelősen kell élniük és egy közös együtt gondolkodásnak az alapjait 

teremti meg.  

Azt lehet elmondani, hogy azok a települések igazi nyertesei az egyházi fenntartóváltásoknak, 

ahol az önkormányzat, az egyházközségek, az egyházmegyék, a fenntartóként megjelenő 

közösségek, illetve a családok és a pedagógusok együtt tudnak gondolkodni. Reméli, hogy 

Polgárom is ugyanez következik be. Az az erős iskola, ahol jó az oktatás, jövőképet lehet a 

szülők a családok elé tárni és ezzel megerősödhet a városnak, a településnek a jövendője is. 

Komoly kérdések merültek föl a bizottsági ülésen és igyekezett ezeket megválaszolni. 

Alapvetően az a cél, hogy egy olyan oktatási közeg, egy olyan kultúra jöjjön létre, ahol a 

gyermekek az egymás iránti tiszteletet, az egymás iránti megbecsültséget még inkább meg tudják 

tapasztalni és saját meggyőződésükké tud válni, még inkább a családok felé is ki tud áradni egy 

ilyenfajta szemléletmód. 

A Szentírás alapján alapvető emberi, etikai ismérvek és keretek, hogyan határozzák meg a mai 

életünket is, még ugyanezek érvényesek, fontos értékek, azoknak is akik adott esetben nem 

keresztényként aposztrofálják magukat, vagy nem hívőként élik az életüket. De azt gondolom, 

hogy ezzel a fajta intézményi, kultúraváltozási folyamattal kapcsolatban szeretné a türelmet 

kérni, nem szeptember 2-án fog bekövetkezni, hanem legalább egy 3-5 éves ciklusban kell 

gondolkozni, hiszen ki kell alakulnia, újra kell formálódnia, meg kell erősödnie a tantestületnek.  

Újra vonzóvá kell tenni az iskolát a szülők számára. Most 69 gyermek, aki tanköteles korú és a 

következő első osztályoknak tagjai lehetnének. Azoknak a családoknak és szülőknek, 

gyerekeknek kell olyanfajta jövőképet adni, olyanfajta iskoláknak a képét adni, ahova érdemes 

beíratni a gyermekeket. Azt gondoljuk, és azt reméljük, hogy ezek a vonzóvá tételi lehetőségek 

megvannak a fenntartó keretrendszerében, illetve tapasztalatrendszerében, akár azzal, hogy az 

anyagi tárgyi kereteket biztosítjuk, akár azzal, hogy a művészeti oktatást igyekszünk fejleszteni 

és tovább bővíteni, akár azzal, hogy a sport együttműködéseket igyekszünk megerősíteni és újra 

szilárddá tenni, akár a környékbeli sportegyesületeknek a bevonásával is. Azt gondolom, hogy 

ezek mind-mind annak az esélyeit növelik, hogy azok a gyermekek, akik ebben az 

iskolarendszerben vannak, itt Polgáron tanulnak, vagy akár visszajönnének Polgárra, olyan 

lehetőségük legyen, amellyel a tehetségük kibontakoztatható és gondozható. Ennek 

természetesen a legalapvetőbb része az, hogy a szakmai része, a szakmai pedagógiai része erős 

legyen az iskolának, hiszen azzal, hogyha megtaláljuk azokat a megfelelő képzési vonalakat, 

illetve fejlesztési lehetőségeket, amelyek akár az élménypedagógia, akár a fejlesztőpedagógia, 

akár a szaktantárgyi tehetséggondozásban jelen vannak, azokkal lehet igazából a gyermekeknek 

is sikerélményt adni, ha sikerélményt adunk az oktatásban, akkor reménység szerint még tovább 

maradnak az oktatási keretrendszerben. Ez azt jelenti, hogy szakmát szereznek, képzettségeket 

szereznek. Ez azt jelenti, hogy a jövendő esélyeik azok sokkal nagyobbak és szélesebbek 

lehetnek. Szeretném innen is megköszönni mindazoknak a segítségét, akik bármilyen módon is 

részt vettek ebben a fajta közös gondolkodásnak a kialakításában, elindításában és magának a 

véleményezésnek a lebonyolításában azt gondolom, hogy ez egy valóságos erejű és nagy számú 

felhatalmazást jelent számunkra, és ebben a következő időszakban egymás kezét fogva lehet 

igazán sikereket elérni. Ehhez ajánljuk a mi magunk lehetőségeit és kérjük ugyanígy a képviselő-

testület városnak is segítségét és együttműködését a továbbiakban. 

 

Struba József 

A bizottság ülésén sok kérdés elhangzott és korrekt válaszokat kaptak. Az ülés ideje alatt még 

nem voltak tudatában a szavazás eredményének, de bíztak benne, hogy a szülők megfelelően 

fognak dönteni. A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot elfogadásra 

javasolja. 
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Tóth József  

A pontos eredményeket alpolgármester asszony ismertetné.  

 

dr. Faragóné Béres Edit 

A hétfői és keddi napon zajlottak az iskolában a törvényi előírásoknak megfelelően azon iskolai 

csoportoknak a véleménynyilvánításai, amelyek szükségesek ahhoz, hogy a fenntartóváltás 

létrejöjjön.  

Megkérdezték a diákönkormányzatot, a szülői munkaközösséget, az itt dolgozó pedagógusokat 

és más alkalmazottakat. Örömteli volt számára azt hallani, hogy a diákönkormányzat képviselői 

70% fölötti arányban állást foglaltak, és úgy döntöttek, hogy a református egyház intézmény 

átvétele esetén szívesen tanulnának ebben az iskolában. 78% körüli arányban nyilatkozott a 

nevelőtestület és alkalmazotti közösség. Úgy gondolják, hogy változásnak kell bekövetkeznie az 

iskola életében, és ebben a változásban együtt tudnak működni a református egyházzal. Ami 

talán meglepő volt számára a szülői munkaközösség aktivitása, az gyengébb volt. A második 

napon mind a 368 tanuló szüleinek nyilatkoznia kellett, akkor 255 érvényes szavazattal és 

megjelent nyilatkozattal tudtak számolni. A megjelent szülők közül csekély számmal voltak 

azok, akik nemleges választ adtak. Ez azt jelenti, hogy a törvény alapján ez 65,7%-os 

támogatottság. Tehát aki úgy gondolta, hogy fontos a gyermeke jövője, fontos, hogy pozitív 

változások következzenek be az iskola életében, az oktatás színvonalában, azok támogatták. 

Ezután azt gondolja, hogy még lesz feladatuk, hiszen ahogy lelkész úr is elmondta, még vannak 

a következő tanév megkezdése előtt szervezési feladatok, nagyon fontosnak tartják a szakos 

ellátottság javítását, hogy minden gyermek megkapja az ő számára megfelelő képzést, és hogy 

elinduljon az a folyamat, és persze tisztában vannak azzal, hogy ez nem egy év leforgása alatt 

történik, hanem három-négy év, hogy talán öt is kell hozzá, hogy lássák az eredményeket. Úgy 

gondolja, hogy a pozitív változást már egy éven belül is tapasztalni fogják.  

 

Kérdések, válaszok  

 

Kovácsné Hamar Éva  

Az eddigiek során nem nagyon volt jellemző az, hogy az önkormányzat segítségére számított 

volna a tankerület. Kérdezi, hogy az önkormányzattal való szorosabb együttműködés milyen 

területekbe helyeződne át, milyen téren számítanak az önkormányzat segítségére?  

 

Kocsis Áron  

Alapvetően van egy elvi és van egy gyakorlati együttműködés. Onnantól kezdve, hogy együtt 

tudunk működni, még szorosabban és még aktívabban a nemzeti nevelési, nemzeti 

megemlékezési alkalmainkban való közreműködésben, akár abban a tekintetben is, hogy az 

önkormányzat továbbra is megmaradna, mint fenntartója, tulajdonosa az épületnek, tehát ebben 

mindenképpen számítunk az önkormányzat segítségére a közös felelősségvállalás jegyében. Ez 

az elvi keretrendszer. A gyakorlati keretrendszer pedig azt gondolom, hogy meg kell találnunk 

azokat a lehetőségeket, hogy egyfelől hogyan lehet mind az intézmény részéről, mind Polgár 

város részéről vonzóvá tenni a pedagógusok számára az itt való munkálkodást. Hogy a 

gyermekek itt maradjanak Polgáron. Meg kell találnunk azokat a lehetőségeket, akár pályázati 

forrásokat, akár a közegyházi forrásokat, amellyel tudjuk még vonzóbbá, még komfortosabbá, 

még jobban felszerelté tenni ezt az iskolát. Akár a külső keretek, akár az udvar, akár a belső 

tárgyi feltételeknek a javításában. Ezeket rövid és hosszú távon kell látnunk ezeket a 

lehetőségeket és ezeket a feladatokat, és ezeket közösen kell végig gondoljuk. Tehát azt 

gondolom, hogy ez nem működhet zárványként ez az iskola, innentől kezdve, hogy egyházi 

fenntartásba kerülne a város életében, hanem valóban egy eleven tagjaként kell, hogy 

együttműködjön. Ugye az is egy ilyen nagyon kardinális kérdés, és Polgáron vagyunk, tehát ezt 

nem lehet megkerülni, hogy bár római katolikus többségű településről van szó, mégis református 

fenntartású lesz az intézmény. Szeretnék megnyugtatni ebben a tekintetben mindenkit, hogy 
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mindenki a felekezetének megfelelő hitoktatást választhat majd. Természetesen arra szeretnénk 

bátorítani mindenkit, hogy ez egy nem úgy megélt döntés legyen, amely egyfajta kényszer, 

hanem lehetőség szerint egy önkéntes vállalás, felfedezve akár a régi gyökereiket, akár a régi 

családi hagyományokat is, és így helyezkedhessen bele. Most még az egyházias előírásokkal 

fogalmazzunk így egy kicsit köznyelvben használt módon, azok még ebben a tanévben 

beiratkozásra kerülő elsősök számára sem lesznek kötelező érvényűek, bár a rákövetkező évben 

sem lesz ez kardinális változás, hiszen most heti egy hit és erkölcstan választható formában van. 

Ez majd a rákövetkező évben, tehát a 2024/25-ös tanévben jelenik meg úgy majd, hogy heti két 

hittanóra lesz, illetve egy egyházi énekóra a 8 évfolyam alatt, egy évben, heti egy óra, kétszer 

egy évben heti egy órában fog megjelenni. Mi nekünk nem az a célunk, hogy betereljünk 

bármikor is erőszakkal a közösségnek bármely tagját, és akár pedagógusokat, akár szülőket, akár 

gyerekeket, hiszen azt gondoljuk, és az a meggyőződésünk, hogy ez nem lenne szívbeli dolog, ez 

nem lenne önkéntes dolog, ez nem lenne egy személyes vállalás alapján történő dolog, de az, 

hogy a kereteket tartsuk meg, a keretek legyenek mindenki számára ismertek. Én azt gondolom, 

hogy ezt megint csak egy közös nyelvi alapra való helyezkedéssel tehetjük meg, és azt 

gondolom, hogy ezek olyan értékek, olyan emberi általános értékeink, magyar rendezvények, 

értékeink, amelyek alapján tudunk a jövendőben is megerősödni.  

Mindenképpen számítunk az önkormányzat együttműködésére az épületeknek a keret 

rendszerének a fenntartásában, működtetésében, abban, ami tulajdonos rám, nem pedig rájuk 

tevődik, nem pedig mint a használókra. Másfelől pedig szeretnénk azokat a közös fejlesztési 

projekteket megtalálni és végig gondolni, amit a pedagógus közösség, az alkalmazotti közösség, 

az önkormányzat és a fenntartó, a szülők egyetértésében tudnak valósítani. 

 

Struba József  

Az iskola államosítását követően az önkormányzatnak sem a tárgyi, technika, sem a személyi 

dolgokhoz semmi köze nem volt. Tehát majdhogynem ki lett zárva az önkormányzat ebből a 

munkából. Van arra lehetőség, hogy a vezetők kiválasztásánál, az intézményvezetés 

összetételénél az önkormányzatnak véleményezési lehetősége legyen? Mert azt gondolja, hogy a 

közös munka, az együttes munka feltételezi azt is, hogy ezekben a dolgokban is kapcsolódjanak.  

 

Kocsis Áron  

Ez egy izgalmas és érdekes kérdés, mert van egy elvi és van egy jogszabályi válasz. A 

jogszabályi válasz az viszonylag erős, egy fenntartó jóváhagyásával történik a tankerületnél is, 

meg az egyházi is fenntartású intézményeknél is az intézményvezető kiválasztása. Viszont mivel 

ez az iskola, ez egyedüli iskola a Polgáron azt gondolom, hogy egy közös gondolkodás óhatatlan, 

hogy szükséges, és ebben én azt gondolom, hogy együtt kell működnünk. Erre nincsen az 

önkormányzatnak, képviselő-testületnek véleményezési jogköre, feladata vagy lehetősége. 

Viszont azt gondolom, hogy az együtt gondolkodásnak ez abszolút részét kell, hogy képezze, 

hogy lássuk meg azt, hogy ebben a településen működő iskolarendszerben kik azok, akik 

felhatalmazást kapnak, kik azok, akik meg tudtak ebben nyilatkozni, és hadd mondjak el egy 

hajdúnánási gyakorlatot, hiszen ez azt gondolom, hogy egy picit talán keretezi az ügyet, amikor a 

Kőrösi Csoma Sándor Református Gimnázium 2015-ben átkerült egyházi fenntartásba, akkor az 

lett a megállapodás az önkormányzat, illetve a fenntartó egyházközségnek az egyezségében, 

hogy mivel az épület az maga önkormányzati tulajdon, bár az egyházi intézmény tartja fönt és 

működteti azt, ezért az intézménynek az igazgatótanácsában delegálva van alpolgármesteri 

szinten, illetve művelődési bizottsági szinten oktatáspolitikai szakember szakreferens. 

Ilyenformán a végső kiválasztási folyamatban benne van az önkormányzatnak is a 

véleményezési lehetősége, hiszen az igazgatótanácsok mindig az intézményvezetőnek a 

kiválasztásában alapvető véleményezési dómban nagyon sok jogkörrel van. Ilyenformán az 

önkormányzat beleléphet, és benne lehet ebben a fajta folyamatban. 

 

Vélemény, javaslat  
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Molnár János 

Végtelenül örül ennek az eredménynek, ami megszületett. A napokban olvasta valamelyik 

hírforrásból a facebookon, hogy a többségében katolikus Polgáron református lehet az iskola. 

Úgy nyilatkozott valaki, hogy a jelenlegi helyzetnél minden jobb lehet.  

A testület tagjai tudják, hogy minden egyes alkalommal, amikor a tankerület beszámolóját 

tárgyalták, mindig hiányolta a tankerületnek a képviseletét, és legutóbb már arra vetemedett, 

hogy a testület vegye le napirendjéről ezt a témát, mert nincs értelme, süketek párbeszéde folyik, 

amikor az általános iskoláról akarnak szót ejteni, és az iskolát működtető tankerület képviselője 

soha nincs itt. Reméli, hogy ezzel az intézményfenntartó váltással egy gyümölcsöző 

együttműködés tud kialakulni a Református egyház és Polgár Város Önkormányzata között.  

Mindazok ellenére, hogy nem hitet gyakorló hívő, mindenféleképpen tiszteli és becsüli az 

egyházak egy ezirányú tevékenységét. Még nem hallott olyan egyházi iskoláról, amelyik ne 

kimagasló színvonalon működött volna.  

 

Mecsei Dezső 

Nagyon fontos mondatok hangzottak el, hiszen sokan csak felületes szemlélői, illetve a szülők 

azt gondolják, hogy egy egyházi fenntartású, működésű iskola, egyben azt is jelenti, hogy a 

tanulókat „terelik” az egyházba és próbálják ráerőltetni a hitéletet. Elhangzott itt, hogy ez nincs 

így, teljesen más szemlélettel közelítik ezt a kérdést, és szerinte sok kételyt eloszlat ez a fajta 

hozzáállás, mondás. Sok szülőben ez megnyugtatást kelt, hogyha azt mondják, hogy polgáriak 

katolikus vallásúak többségén, de szabad vallást lehet majd gyakorolni az iskolában.  

 

dr. Hatvani Zsolt  

Ő sem gyakorol hitet, de ettől függetlenül azt mondja, hogy vannak becsületes emberek és 

vannak nem becsületes emberek. Vannak tisztességes emberek és kevésbé tisztességes emberek. 

Ha azt akarják közösen, hogy a polgári gyerekek minél tisztességesebb emberré váljanak, akkor 

össze kell fogni.  

 

Struba József   

A bizottsági ülésen is azt mondta, hogy van hova visszatekinteni a polgári általános iskolát 

vizsgálva, mert amikor Polgárról volt szó, kisebb-nagyobb távolságban élő rokonokkal, 

ismerősökkel, vagy egyáltalán emberekkel, akkor ilyen dolgok hangoztak el, hogy Polgár miről 

híres, hát a Római Katolikus templom, ugye a Kálvária, és van még néhány olyan dolog, ami 

mindenképpen Polgár sajátja és büszkék is rá. Hosszú évtizedeken keresztül voltak büszkék a 

Polgári Általános Iskolára. Mintaiskola volt. Nemcsak a széles e határban, hanem szinte egész 

Magyarország ismerte a nevét a Vásárhelyi Általános Iskolának, de nagyon jó híre volt a 

középiskolának is. Ennek a középiskolának a híre is megkopott az utóbbi időben, ami egy 

természetes következménye annak, hogy amennyiben gyengül az általános iskolai oktatás, 

honnan merítené, milyen bázisa lenne egy középiskolának. A természetes bázis, az a helyi 

általános iskola volt. És az, hogy most a középiskolánk is létszámát tekintve mindenképpen 

nehéz helyzetben van. Ez annak is köszönhető, hogy a polgári általános iskolából szinte két-

három gyerek jelentkezett a polgári középiskolába. Nem szinte, hanem például tavaly összesen 3 

gyerek. Nagyon bízik abban, hogy ezzel a változtatással megfordul ez a negatív trend, ami 

kialakult. Nagyon bízik ebben és támogatja. Tegnap eldőlt ez a kérdés, hogy a református egyház 

kezelésébe kerül az iskola fenntartása.  Támogatja, mert a polgári általános iskola létszáma a 

felére csökkent az elmúlt 10-11 év alatt, de különösen 2013 óta. Ha figyelembe veszi azt, hogy 

600-700 gyerek járt ebbe az általános iskolába, és megközelítőleg 600 gyerek járt a 

középiskolába. Egy iskolaváros voltak. Tehát most a felére csökkent a tanuló létszám. El kell 

mondani azt is, többször elmondták, nem nagyon képviseltette magát a tankerület, és felére 

csökkent a szakképzett tanárok száma is. Minden tisztelet azoknak a tanároknak akik itt vannak.  

A felső tagozatos tanároknak a száma 30%-ára csökkent, akik Polgáron laknak. Tehát alig 

vannak most már polgári nevelők a felső tagozaton, utazó tanárok vannak. Természetesen ezzel 
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nem azt akarja mondani, hogy egyik napról a másikra, vagy egyik évről a másikra ezek a dolgok 

azonnal megváltoznak. Tudatában kell lenni annak, hogy egy nagyon hosszú folyamatnak kell 

lenni. Mind ahogy hosszú folyamat volt ennek a leépülése is. Egy hosszabb folyamatnak kell 

lenni, ahhoz, hogy újra büszkék legyünk az iskoláinkra.  

 

Tóth József  

Az vitathatatlan, hogy minden település életében fontos az iskola ügye. Akik a település 

irányításában felhatalmazást kapnak, nem lehetnek külső szereplők. Ha a törvény úgy változott, 

hogy a fenntartói jog az önkormányzatoktól elkerült. De van felelősségüket, hogy mi történik az 

oktatási intézményben. Igényelték a tájékoztatást és szereztek benyomásokat.   

A jelzéseket ők megtették, kifejezték aggódásukat, hogy nem jó irányba halad az oktatás ügye. 

Az ígéretek csak részben teljesültek, mert a számok nem igazolták vissza. Ezek a problémák 

aggasztották a képviselő-testületet, ez is hozta a szándékot, hogy változást kezdeményezzenek. 

Reméli, hogy közösen új fejezetet nyitnak.   

 

Kocsis Áron 

Egyhúron pendül a lelkük, ezekben a kérdésekben. Igyekeznek az önkormányzatnak is 

lehetőséget adni, hogy közösen együtt tudjanak dolgozni és jól működjön az iskola.  

  

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt.  

 

22/2023. (III. 30.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta 

a javaslat a Polgár Város Önkormányzata és a Berettyóújfalui 

Szakképzési Centrum közötti vagyonkezelési szerződés 

módosítására irányuló javaslatot és az alábbi határozatot hozza:  

 

1./ A képviselő-testület az előterjesztés mellékletét képező 

vagyonkezelési szerződés 2. sz. módosítását elfogadja.  

 

2./ A képviselő-testület a polgári 464 hrsz-ú, természetben a 

4090 Polgár, Széchenyi utca 11-13 szám alatti ingatlanra 

vonatkozó vagyonkezelői jog megszüntetésével egyetért, az 

ingatlant visszaveszi az önkormányzat kezelésébe. 

 

3./ A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a 

szerződésmódosítás aláírására. 

 

Felelős: Tóth József polgármester 

Határidő: értelemszerűen  

 

 

 

 

 

 



15 

 

 

4./ napirend 

Javaslat a szociális igazgatásról és ellátásokról szóló 17/2021. (IX. 17.) önkormányzati 

rendelet felülvizsgálatára 

 

Tóth József kiegészítése 

Ezt a rendelet, mely a szociális ellátásokról szól, benne a szociális étkezést is érinti, mely nem 

könnyű területe az önkormányzati feladatellátásnak. 2020. februárjában volt utoljára a térítési 

díjak értékelése, tehát 3 évvel ezelőtt. A felülvizsgálatot évenként van lehetősége a képviselő-

testületnek megtenni törvény által előirt határidőben. Az elmúlt 3 évben a körülmények miatt 

nem tudtak döntéseket hozni, 2019-ben és 2020-ban a járvány miatt nem akartak, 2022-ben 

pedig nem tudtak a rendelkezések miatt. Ezért most indokolt. Az elmúlt évek inflációs hatásait, 

az új körülményeket bemutatták. Polgáron 450 fő az, aki jogosult ellátásra az életkoránál fogva, 

ez a szám növekszik, de nem mindenki veszi igénybe. Eddig bizonyos jövedelemhatár alatt 

átvállalt az önkormányzat 100 Ft-ot, most kénytelenek ezen is emelni. Sávos kategória kerül 

bevezetésre 100 és 300 Ft közötti támogatással jelezhetnek igényt azok, akiknek gondot okoz a 

díj megfizetése. Vannak olyanok is, akiknek jogszabály alapján nem kell térítési díjat fizetni. 

A környékbeli településeken 900-990 Ft a térítési díj összege, ők nem emelnék ilyen magasra, 

800 Ft-ra árazták. A piaci viszonyok 1800-1900 Ft-ban mérthetők.  

 

Tóth Árpádné  

A lakosság tájékoztatására, ha van rá lehetőség akkor a Polgártársba jelentessék meg. Az előző 

év gyakorlatának megfelelően minden szolgáltatás igénybe vevő meg fogja kapni az 

intézménytől a tájékoztatást.  

 

Andorkó Mihályné  

Amennyiben elfogadásra kerül a rendelet, az eddigi igénylőket a módosítás alapján 

felülvizsgálják és őket is abba az előnyös helyzetbe hozzák, ami megkönnyíti a szociális étkezés 

térítési díjának megfizetését.  

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a rendelet-tervezetet elfogadásra javasolja. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a rendelet-tervezetet elfogadásra javasolja. 

 

Sánta József  

A Polgári Idősügyi Tanács a rendelet-tervezetet elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat  

 

Struba József  

Azért módosítják a rendeletet, hogy még több támogatást tudjanak adni. Ezzel szemben itt van a 

törvényi tényállás, amiben az van, hogy a kormány úgy segíti a dolgot, hogy az öregségi 

nyugdíjminimum legkisebb összege kifejezés helyett a szociális vetítési alapot veszi figyelembe, 

mert azt már szégyen leírni, hogy mindenkori nyugdíjminimum legkisebb összege, ami nem 

változott több mint 10 éve. Ez felháborító. 

 

Molnár János 

Korrekt módon elkészített előterjesztés. Mondhatta volna az önkormányzat, hogy megnövekedett 

a rezsi, az infláció és megemeli a díjakat és kész, de a mi önkormányzatunk nem így 
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gondolkodik. Rászorultsági elv figyelembevételével alkotta meg az előterjesztést, a rendeletet és 

jövedelemhatárokhoz kötötte a támogatási mértéket.  

Az idősügyi tanács tagjai közül is többen igénybe veszik a szociális étkezést, bár kifejezték, ha 

nem lenne kedvezmény akkor is igénybe vennék, de így rendkívül korrekt és szociális 

érzékenységű az előterjesztés és ő támogatja.  

  

Tóth József  

Fontos a rendeletmódosításról tájékoztatni az érintetteket és ehhez a kommunikációs csatornáikat 

igénybe veszik.  

 

A rendelet teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a rendeletben 

foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a rendeletet 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 7 fő vett részt. 

 

Polgár Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

 4/2023. (III. 31.) önkormányzati rendelete 

a szociális igazgatásról és ellátásokról szóló 17/2021. (IX. 17.) önkormányzati rendelet 

módosításáról 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a szociális igazgatásról és szociális 

ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény 92. § (1) bekezdés a), a 92. § (2) bekezdés f) pontjában 

kapott felhatalmazás alapján, a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX tv. 13. § (1) bekezdés 8a. pontjában meghatározott feladatkörében eljárva Polgár 

Város Önkormányzat Képviselő-testületének az önkormányzat és szervei Szervezeti és 

Működési Szabályzatáról szóló 16/2019. (X. 24.) önkormányzati rendelet 5. mellékletében 

biztosított véleményezési jogkörében eljáró Polgár Város Önkormányzatának Humánfeladatok 

és ügyrendi bizottsága, valamint a Pénzügyi és gazdasági bizottsága véleményének kikérésével a 

következőket rendeli el: 

1. § 

A szociális igazgatásról és ellátásokról szóló 17/2021. (IX.17.) önkormányzati rendelet 12. § (3) 

és (4) bekezdése helyébe a következő rendelkezések lépnek: 

„(3) A bizottság méltányossági jogkörében eljárva, jövedelemhatártól függetlenül, étkezési 

térítési támogatást állapíthat meg annak a személynek, aki fogyatékossági támogatásban 

részesül. A támogatás mértéke 300 Ft/adag. 

(4) A szociális étkezés térítési díjának támogatása 

a) azon személyek részére, akiknek családjában az egy főre jutó jövedelem a szociális vetítési 

alap 300 %-ánál (85.500 Ft) nem magasabb, 300 Ft/fő/igénybe vett ékezés, 

b) azon személyek részére, akiknek családjában az egy főre jutó jövedelem a szociális vetítési 

alap 400 %-ánál (114.000 Ft) nem magasabb, 200 Ft/fő/igénybe vett étkezés, 

c) azon személyek részére, akiknek családjában az egy főre jutó jövedelem a szociális vetítési 

alap 500 %-ánál (142.500 Ft) nem magasabb, 100 Ft/fő/igénybe vett étkezés.” 

2. § 

A szociális igazgatásról és ellátásokról szóló 17/2021. (IX.17.) önkormányzati rendelet 23. § (1) 

bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 
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„(1) Az alapszolgáltatás iránti kérelemben foglalt szolgáltatás biztosításáról, a biztosítás 

elutasításáról, a szolgáltatás megszüntetéséről az intézményvezető saját hatáskörben dönt. A 

szolgáltatás biztosításáról szóban tájékoztatja az igénybe vevőt, a szolgáltatás elutasításáról és a 

szolgáltatás megszüntetéséről pedig írásban értesíti az ellátottat.” 

3. § 

A szociális igazgatásról és ellátásokról szóló 17/2021. (IX.17.) önkormányzati rendelet 1. 

melléklete helyébe az 1. melléklet lép. 

4. § 

A szociális igazgatásról és ellátásokról szóló 17/2021. (IX.17.) önkormányzati rendelet 

a) 3. § (2) bekezdés e) pontjában az „öregségi nyugdíjminimum” szövegrész helyébe az „a 

szociális vetítési alap” szöveg, 

b) 3. § (4) bekezdésében az „Öregségi nyugdíjminimum” szövegrész helyébe az „A szociális 

vetítési alap” szöveg, 

c) 11. § (1) bekezdés a) pontjában az „az öregségi nyugdíj mindenkori legkisebb” szövegrész 

helyébe az „a szociális vetítési alap” szöveg, 

d) 11. § (1) bekezdés b) pontjában az „az öregségi nyugdíj mindenkori legkisebb” szövegrész 

helyébe az „a szociális vetítési alap” szöveg, 

e) 12. § (2) bekezdésében az „az öregségi nyugdíjminimum 400” szövegrész helyébe az „a 

szociális vetítési alap 500” szöveg, 

f) 12. § (6) bekezdésében az „az öregségi nyugdíjminimum 400” szövegrész helyébe az „a 

szociális vetítési alap 500” szöveg, 

g) 12. § (9) bekezdésében az „az öregségi nyugdíjminimum” szövegrész helyébe az „a 

szociális vetítési alap” szöveg, 

h) 13. § (1) bekezdésében az „az öregségi nyugdíj mindenkori legkisebb” szövegrész helyébe 

az „a szociális vetítési alap” szöveg, 

i) 15. §-ában az „az öregségi nyugdíjminimum” szövegrész helyébe az „a szociális vetítési 

alap” szöveg 

lép. 

5. § 

Hatályát veszti A szociális igazgatásról és ellátásokról szóló 17/2021. (IX.17.) önkormányzati 

rendelet 

a) 9. § (3) bekezdés e) pontja, 

b) 12. § (1) bekezdésében az „a lakókörnyezet rendbetétele szolgáltatási díjának,” szövegrész, 

6. § 

Ez a rendelet 2023. május 1-jén lép hatályba. 

 

Polgár, 2023. március 30.  

 

 

   Tóth József    dr. Sivák Anita 

   polgármester        jegyző 
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1. melléklet a 4/2023. (III. 31.) önkormányzati rendelethez 

„1. melléklet 

Polgár Város Önkormányzatának Szociális Szolgáltató Központja szociális 

alapszolgáltatásainak önköltsége és intézményi térítési díjai 

Az ellátási nap kizárólag ebéd biztosítását foglalja magában az étkeztetés alapszolgáltatás 

esetében. A házi segítségnyújtás térítési díjai nem ÁFA kötelesek. 

 A 

Ellátási forma 

B 

Nettó önköltség 

C 

Intézményi térítési díj (nettó) 

1 étkeztetés helyben fogyasztással, 

illetve elvitellel 

1.119 Ft/ellátási 

nap 

630 Ft/ellátási nap 

2 étkeztetés kiszállítással 1.244 Ft/ellátási 

nap 

740 Ft/ellátási nap 

3 házi segítségnyújtás: személyi 

gondozás 

1.885 Ft/óra térítésmentes, a szociális vetítési 

alap 100%-a vagy az alatti 

jövedelem esetén 

150 Ft/óra, a szociális vetítési alap 

100%-ánál magasabb, de 200%-a 

vagy az alatti jövedelem esetén 

300 Ft/óra, a szociális vetítési alap 

200%-ánál magasabb, de 300%-a 

vagy az alatti jövedelem esetén 

500 Ft /óra, a szociális vetítési 

alap 300%-ánál magasabb 

jövedelem esetén 

4 házi segítségnyújtás: szociális 

segítés 

595 Ft/óra térítésmentes, a szociális vetítési 

alap 100%-a vagy az alatti 

jövedelem esetén 

150 Ft/óra, a szociális vetítési alap 

100%-ánál magasabb, de 200%-a 

vagy az alatti jövedelem esetén 

300 Ft/óra, a szociális vetítési alap 

200%-ánál magasabb, de 300%-a 

vagy az alatti jövedelem esetén 

500 Ft/óra, a szociális vetítési alap 

300%-ánál magasabb jövedelem 

esetén 

5 családsegítés 4.268 Ft/óra  

6 támogató szolgáltatás: személyi 

segítés 

3.057 Ft/ 

feladatmutató 

térítésmentes 

7 támogató szolgáltatás: szállító 

szolgáltatás 

3.057 Ft/ 

feladatmutató 

térítésmentes 

8 idősek nappali ellátása (idősek 

klubja) 

1.409 Ft/fő/nap térítésmentes 
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dr. Faragóné Béres Edit alpolgármester visszaérkezett a terembe.  

 

5./ napirend 

Javaslat a közterületek használatáról szóló 21/2018. (IX.28.) önkormányzati rendelet 

módosítására 

 

Tóth József kiegészítése 

Elmondja, hogy három eleme van a rendeletnek, ami változtatásra került. Az egyik a 

törvényességi felhívásra vonatkozó jelzésnek való megfelelés, így átdolgozásra került, mely 

értelmében a közterületi lámpatesttel szerelt oszlopok díja kikerült a rendeletből. Pontosításra 

került a Volántársasággal az autóbusz tárolási igényük, a terület után fizetendő díj összegében 

lett meghatározva, valamint törlésre kerülne a Hurka-pite fesztiválra vonatkozó 

közterületmentesség.  

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot és a rendelet-tervezetet 

elfogadásra javasolja. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot és a rendelet-tervezetet elfogadásra 

javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat  

  

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

24/2023. (III. 30.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta 

a közterületek használatáról szóló 21/2018. (IX.28.) önkormányzati 

rendelet módosítására vonatkozó előterjesztést és az alábbi 

határozatot hozta:  

 

1./ A képviselő-testület a közterületek használatáról szóló 

21/2018. (IX.28.) önkormányzati rendelet módosítására a 

Hajdú-Bihar Vármegyei Kormányhivatal Törvényességi 

Felügyeleti Osztályáról érkezett HB/11-TÖRV/00460-

2/2023. sz. törvényességi felhívásban foglaltakat tudomásul 

veszi, a rendeletet módosítja. 

 

2./ A képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy a döntésről 

tájékoztassa a kormányhivatalt.   

 

    Határidő: értelemszerűen 

    Felelős:    Tóth József polgármester 
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Tóth József  

A rendelet teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a rendeletben 

foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.   

      

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a rendeletet 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

Polgár Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

5/2023. (III. 31.) önkormányzati rendelete 

a közterületek használatáról szóló 21/2018. (IX. 28.) önkormányzati rendelet módosításáról 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (2) bekezdésében 

biztosított eredeti jogalkotói hatáskörében eljárva, az épített környezet alakításáról és védelméről 

szóló 1997. évi LXXVIII. törvény 54. § (5) bekezdésében, a mozgóképről szóló 2004. évi II. 

törvény 34. § (5) bekezdésében meghatározott feladatkörében eljárva, Polgár Város 

Önkormányzat Képviselő-testületének az önkormányzat és szervei Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 16/2019. (X. 24.) önkormányzati rendelet 5. mellékletében biztosított 

véleményezési jogkörében eljáró Polgár Város Önkormányzatának Humánfeladatok és ügyrendi 

bizottsága, valamint Pénzügyi és gazdasági bizottsága véleményének kikérésével, a következőket 

rendeli el: 

1. § 

A közterületek használatáról szóló 21/2018. (IX.28.) önkormányzati rendelet 2. § (3) bekezdése 

helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(3) Nem terjed ki a rendelet hatálya a közérdekből alapított szolgalmi és más használati jogokra 

(gáz, víz, csatorna, villamos energia, közműves berendezések elhelyezése).” 

2. § 

A közterületek használatáról szóló 21/2018. (IX.28.) önkormányzati rendelet 3. § a) pontja 

helyébe a következő rendelkezés lép: 

(E rendelet alkalmazásában:) 

„a) Közterület: közhasználatra szolgáló minden olyan állami vagy önkormányzati tulajdonban 

álló földterület, amelyet az ingatlan-nyilvántartás ekként tart nyilván.” 

3. § 

(1) A közterületek használatáról szóló 21/2018. (IX.28.) önkormányzati rendelet 4. § (3) 

bekezdés 4. pontja helyébe a következő rendelkezés lép: 

(Közterület-használati engedélyt kell beszerezni:) 

„4. figyelmeztető és tájékoztató táblák elhelyezésére,” 

(2) A közterületek használatáról szóló 21/2018. (IX.28.) önkormányzati rendelet 4. § (3) 

bekezdése a következő 19. ponttal egészül ki: 

(Közterület-használati engedélyt kell beszerezni:) 

„19.  Volánbusz Zrt. közösségi közlekedést szolgáló autóbusza közterületen történő tárolására.” 
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4. § 

A közterületek használatáról szóló 21/2018. (IX.28.) önkormányzati rendelet 2. melléklete az 1. 

melléklet szerint módosul. 

5. § 

Hatályát veszti a közterületek használatáról szóló 21/2018. (IX.28.) önkormányzati rendelet 

a) 2. § (5) bekezdése, 

b) 4. § (3) bekezdés 17. pontja, 

c) 13. § (1) bekezdés c) pontja, 

d) 2. melléklet foglalt táblázat 17. sora. 

6. § 

Ez a rendelet 2023. április 3-án lép hatályba. 

 

Polgár, 2023. március 30.  

 

 

 

  

Tóth József      dr. Sivák Anita 

  polgármester          jegyző 

 

 

 

 

 

 

 

1. melléklet az 5/2023. (III. 31.) önkormányzati rendelethez 

1. A közterületek használatáról szóló 21/2018. (IX.28.) önkormányzati rendelet 2. mellékletében 

foglalt táblázat 24. sora helyébe a következő rendelkezés lép: 

„ 

 (A. B.) 

2

4 

Volánbusz Zrt. közösségi közlekedést 

szolgáló autóbusza 

20.000 Ft/db/hó 
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6./ napirend 

Javaslat az önkormányzat tulajdonában lévő lakások és helyiségek bérletére, valamint az 

elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló 37/2015.(X. 30.) önkormányzati 

rendelet módosítására 

 

Tóth József kiegészítése 

Inflációkövető emelkedést kezdeményezett a Városgondnokság intézményvezetője. Ezzel 

előterjesztőként egyetértett így került összeállításra.  

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a rendelet-tervezetet elfogadásra javasolja. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a rendelet-tervezetet elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat  

  

Tóth József  

A rendelet teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a rendeletben 

foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a rendeletet 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

Polgár Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

6/2023. (III. 30.) önkormányzati rendelete 

az önkormányzat tulajdonában lévő lakások és helyiségek bérletére, valamint az 

elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló 37/2015. (X. 30.) önkormányzati 

rendelet módosításáról 

Polgár Város Önkormányzat Képviselő-testülete a lakások és helyiségek bérletére, valamint az 

elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló 1993. évi LXXVIII. törvény 3. § (1) 

bekezdésében, valamint a 2. mellékletben kapott felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 32. cikk 

(1) bekezdés a) és e) pontjában, a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 9. pontjában meghatározott feladatkörében eljárva, 

valamint Polgár Város Önkormányzat Képviselő-testületének az önkormányzat és szervei 

Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 16/2019. (X. 24.) önkormányzati rendelet 5. 

mellékletében biztosított véleményezési jogkörében eljáró Polgár Város Önkormányzatának 

Humánfeladatok és ügyrendi bizottsága, valamint Polgár Város Önkormányzatának Pénzügyi és 

gazdasági bizottsága véleményének kikérésével, az alábbiakat rendeli el: 

1. § 

Az önkormányzat tulajdonában lévő lakások és helyiségek bérletére, valamint az 

elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló 37/2015(X.30.) önkormányzati rendelet 34. 

§ (4) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(4) A bérbeadó üres helyiséget 1 éven túli időre csak pályázati eljárás lefolytatása után, 

határozott, legfeljebb tíz év időtartamra kötött bérleti szerződéssel adhat bérbe, mely a felek 
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közös megegyezésével, legfeljebb öt évvel meghosszabbítható, legalább költségelven 

meghatározott összegű bérleti díj megfizetése esetén.” 

2. § 

(1) Az önkormányzat tulajdonában lévő lakások és helyiségek bérletére, valamint az 

elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló 37/2015(X.30.) önkormányzati rendelet 35. 

§ (1) bekezdés k) pontja helyébe a következő rendelkezés lép: 

(A pályázati hirdetménynek tartalmaznia kell:) 

„k) a fizetendő kaució összegét, mely a helyiségbér megajánlott összegének 300 %-a, valamint 

a számlaszámot, melyre ezt be kell fizetni,” 

(2) Az önkormányzat tulajdonában lévő lakások és helyiségek bérletére, valamint az 

elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló 37/2015(X.30.) önkormányzati rendelet 35. 

§ (5) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(5) A sikertelen pályázó részére az általa megfizetett ajánlattételi biztosíték visszajár. A nyertes 

pályázó részére a bérleti jogviszony megszűnésekor a megfizetett kaució kerül visszafizetésre.” 

3. § 

Az önkormányzat tulajdonában lévő lakások és helyiségek bérletére, valamint az 

elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló 37/2015(X.30.) önkormányzati rendelet 1. 

melléklete helyébe az 1. melléklet lép. 

4. § 

(1) Ez a rendelet – a (2) bekezdésben foglalt kivétellel – 2023. március 30-án 16 óra 15 perckor 

lép hatályba. 

(2) A 3. § és az 1. melléklet 2023. május 1-jén lép hatályba. 

 

Polgár, 2023. március 30. 

 

 

 

 

 

  Tóth József      dr. Sivák Anita 

  polgármester          jegyző 
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1. melléklet a 6/2023. (III. 30.) önkormányzati rendelethez 

„1. melléklet 

Szociális helyzet alapján, költségelven és piaci alapon bérbe adott lakások esetében a 

ténylegesen fizetendő lakbér alapját képező lakbér mértéke 2023. május 1-től (ÁFA-mentes): 

Komfortfokozat szociális alapon bérbe 

adott (Ft/m2/hó) 

költségelven bérbe 

adott 

(Ft/m2/hó) 

Piaci elven bérbe adott 

(Ft/m2/hó) 

összkomfortos - 505 1010 

komfortos 290 380 690 

félkomfortos - - - 

komfort nélküli 100 - - 

szükséglakás - - - 

 

 

 

SZÜNET  

 

A szünet ideje alatt megtörtént a rendelet kihirdetése.  

 

 

 

7./ napirend 

Javaslat a talajterhelési díjról szóló 6/2014. (III. 28.) önkormányzati rendelet             

felülvizsgálatára 

 

Tóth József kiegészítése 

A talajterhelési díj mértékét a törvény határozza meg, mely az előző évi vízfogyasztáshoz mérten 

1.800 Ft/m3. Azokra az ingatlanokra vonatkozik, akiknél a rákötési lehetőség kiépült de nem 

még kötöttek rá. Jelenleg 486 ilyen ingatlan van, ahol ez időszerű. Azt tapasztalják, hogy olyan 

ingatlanokat érint, akik szerény anyagi körülmények között, hátrányos helyzetben élek, ezért 

olyan rendeletmódosítási javaslattal élnek, hogy ettől fizetési díjtól 2022. évre mentesülnek 

ugyanakkor 2023. évre vonatkozóan csak az mentesül a díj alól, aki december 31-ig a kötelmét 

teljesíti.  

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a rendelet-tervezetet elfogadásra javasolja. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a rendelet-tervezetet elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat  

  

Struba József  

Aki figyeli a híreket tapasztalhatta, hogy kormányszinten foglalkoznak a vízdíjak jövőbeni 

emelésével. Olyan helyzetben vannak a szolgáltatók, az elmúlt 10 évben, hogy olyan gépekkel és 

berendezésekkel dolgoznak, ami nem megfelelő. Ha ezek a szolgáltatók nem kapnak megfelelő 
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támogatást az államtól, nem sikerül pótolni az eszközöket abban az esetben a lakossággal fogják 

megfizettetni. Ez valamennyi szolgáltatóra igaz, például a hulladékszolgáltatóra is.  

Ennek kapcsán is felvetődik, hogy kegyesek vagyunk, hogy az 1800 Ft helyett vagy elengedjük 

vagy 400 Ft számolunk el. A különbözetet ki fizeti, helyt tudnak-e állni?  

 

Tóth József  

Valóban így van, két egymásnak szembemenő érdek feszül, indokolt rákötni egy hálózatra, de 

aki olyan helyzetben van azt nem fog tudni megtenni, ha egy magasra állított kényszerítőnek 

ható bírsággal is súlytják.  Akinek a vízdíj kifizetése is nehézséget okoz akkor, hogy fogja a 

többszörösét megfizetni talajterhelési díjban. Ez olyan probléma, amely nem biztos, hogy csak 

önkormányzati szintű.  

 

A rendelet teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a rendeletben 

foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a rendeletet 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

Polgár Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

7/2023. (III. 31.) önkormányzati rendelete 

a talajterhelési díjról 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a környezetterhelési díjról szóló 2003. évi 

LXXXIX. törvény 21/A. § (2) bekezdésében, illetve 26. § (4) bekezdésében kapott felhatalmazás 

alapján, a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) 

bekezdés 11. pontjában meghatározott feladatkörében eljárva, Polgár Város Önkormányzat 

Képviselő-testületének az önkormányzat és szervei Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 

16/2019. (X. 24.) önkormányzati rendelet 5. mellékletében biztosított véleményezési jogkörében 

eljáró Polgár Város Önkormányzatának Pénzügyi és gazdasági bizottsága, valamint 

Humánfeladatok és ügyrendi bizottsága véleményének kikérésével a következőket rendeli el: 

Rendelet hatálya 

1. § 

(1) E rendelet hatálya kiterjed Polgár Város közigazgatási területén minden természetes személy, 

jogi személy, valamint jogi személyiséggel nem rendelkező kibocsátóra, aki a műszakilag 

rendelkezésre álló közcsatornára nem köt rá és a helyi vízgazdálkodási hatósági engedélyezés 

hatálya alá tartozó szennyvízelvezetést – ideértve az egyedi zárt szennyvíztárolást is – alkalmaz. 

(2) E rendelet szabályait a környezetterhelési díjról szóló 2003. évi LXXXIX. törvény 

rendelkezéseivel együtt kell alkalmazni. 

Talajterhelési díj mértéke 

2. § 

A talajterhelési díj mértéke a környezetterhelési díjról szóló 2003. évi LXXXIX. törvény 12. §-

ában foglaltak szerint kerül meghatározásra. 

Díjmentesség, díjkedvezmény 

3. § 
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(1) 2023. január 01. napjától a talajterhelési díj kedvezményes mértéke 400 Ft/m3. 

(2) 2023. évben mentesül a 2022. évre vonatkozó talajterhelési díjfizetési és bevallási 

kötelezettség alól valamennyi kibocsátó. 

(3) 2024. évben mentesül a 2023. évre vonatkozó talajterhelési díjfizetési kötelezettség alól az a 

kibocsátó, aki írásbeli nyilatkozatában vállalja, hogy 2023. december 31. napjáig rácsatlakozik a 

műszakilag rendelkezésre álló közcsatornára és a rákötés tényét igazolja. 

Adatszolgáltatás 

4. § 

(1) A közszolgáltató az önkormányzati adóhatóság részére a kibocsátó azonosítására, a 

talajterhelési díj megállapítása és ellenőrzése érdekében adatot szolgáltat a tárgyévet követő év 

február 28. napjáig a kibocsátók tárgyévi fogyasztásáról, korrigálva a locsolási célú vízhasználat 

mennyiségével, az ivóvízvezeték meghibásodása következtében elszivárgott vízmennyiséggel és 

az adott ingatlan esetében a csatornahálózatra való rákötés időpontjáról. 

(2) Az önkormányzati adóhatóság a talajterhelési díj megállapításával összefüggő személyes 

adatokat kizárólag a kibocsátó azonosítására, a bevallások ellenőrzésére használhatja fel. 

Eljárási szabályok 

5. § 

A talajterhelési díjat a kibocsátónak kell évente, a tárgyévet követő év március 31. napjáig az 

önkormányzat által rendszeresített bevallási nyomtatványon megállapítania, bevallania és az 

önkormányzat 61200216-1152915 számú talajterhelési díj bevételi számlájára megfizetnie. 

Záró rendelkezések 

6. § 

Hatályát veszti a talajterhelési díjról szóló 6/2014.(III.28.) önkormányzati rendelet. 

7. § 

Ez a rendelet 2023. március 31-én 8 óra 15 perckor lép hatályba. 

 

 

Polgár, 2023. március 30. 

 

 

 

  Tóth József      dr. Sivák Anita 

                      polgármester         jegyző 
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8./ napirend 

Javaslat Polgár Város Önkormányzatának 2023. évi közbeszerzési tervének jóváhagyására 

 

Tóth József kiegészítése 

Elmondja, hogy minden évben kötelezően elvégzendő feladat a közbeszerzési terv összeállítása. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat  

  

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

25/2023. (III. 30.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta 

a „Javaslat Polgár Város Önkormányzatának 2023. évi 

közbeszerzési tervének elfogadására” vonatkozó előterjesztést és az 

alábbi határozatot hozza: 

 

1. Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 

jóváhagyja „Polgár Város Önkormányzatának 2023. évi 

közbeszerzési tervét” az 1. sz. melléklet szerint.  

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Tóth József polgármester 

 

 

9./ napirend 

Beszámoló a civil és sportszervezetek 2022. évi tevékenységéről 

 

Tóth József kiegészítése 

Minden évben bekérik a civil- és sportszervezetektől a beszámolót, és a bizottsági ülésen 

személyes jelenlétükkel is képviselték magukat a szervezetek képviselői.  

 

Struba József 

Elmondja, hogy a Humánfeladatok és ügyrendi bizottság ülésén részt vett a szervezetek 

többsége. Örül annak, hogy a valamennyi civil- és sportszervezetnél az van az összegzésben, 

hogy a pénzügyi elszámolás szabályszerűen megtörtént és a felhasználás megfelel a támogatás 

céljainak. Ezért a támogatásukat a jövőben is szükségesnek tartja. A Humánfeladatok és 

ügyrendi bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 
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Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat  

  

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

26/2023. (III. 30.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta 

a civil és sportszervezetek 2022. évi tevékenységéről szóló 

beszámolót és az alábbi határozatot hozta: 

 

1./ A képviselő-testület a beszámolóban foglaltakat elfogadja. 

           

Határidő: értelemszerűen 

     Felelős: Tóth József polgármester 

 

 

10./ napirend 

Beszámoló az alapítványok 2022. évi tevékenységéről és javaslat a 2023. évi önkormányzati 

támogatásra 

 

Tóth József kiegészítése 

Két alapítványa van a városnak, akik évek óta működnek és támogatást kapnak így van ez évben 

is.  

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat  

  

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 
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27/2023. (III. 30.) határozat 

   

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 

„Beszámoló az alapítványok 2022. évi tevékenységéről és javaslat a 2023. 

évi önkormányzati támogatásra” elnevezésű előterjesztést és az alábbi 

határozatot hozta:  

 

1./ A képviselő-testület a „Polgár Városért” Alapítvány és a Polgár és 

Térsége Egészségügyéért Alapítvány 2022. évi működéséről szóló 

beszámolót elfogadja.  

 

2./ A képviselő-testület az alapítványok 2023. évi támogatására, az 

önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 3/2023. (II. 24.) 

önkormányzati rendeletében jóváhagyott 1.500.000 Ft 

keretösszeget az alábbiak szerint osztja fel:  

 

- Polgár Városért Alapítvány részére:  1.400.000 Ft 

 

-  Polgár és Térsége Egészségügyéért    

Alapítvány részére:                  100.000 Ft 

 

    Összesen:       1.500.000 Ft 

 

3./ A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről 

tájékoztassa az érintett alapítványokat. 

         

         Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Tóth József polgármester 

 

 

 

11./ napirend 

Beszámoló az Ady Endre Művelődési Központ és Könyvtár 2022. évi szakmai 

tevékenységéről 

 

Ferenczné Fajta Mária kiegészítése 

Az intézmény a szakmai munkáját a kulturális törvényben rögzítettek szerint végzi. A beszámoló 

tartalmazza az elvégzett feladatokat, a városi rendezvényeket, a közösségek működését, a 

könyvtárhasználat rendjét. Törekednek arra, hogy a lakosságot minél szélesebb körben meg 

tudják szólítani, a gyerekektől a nyugdíjas korosztályig, játszóház, színházak, koncertek, 

fesztiválok keretében. Semmiben nem másabb, mint az előző évek beszámolói.  

A vezetői összefoglalóban van, amit szeretett volna változásként kiemelni. Elsőként a 

vezetőváltást, ami 2022. június 30-án zárult le, így az első félév teljesítése, eseményei még az 

előző igazgató irányítása alatt történtek. Kiemelte azokat, amik hozzájárultak a városi 

rendezvényekhez, itt sokat számított többek között az EFOP-os támogatás 7 millió Ft-ja, a 

nemzeti kulturális alap támogatása és a Déryné program.  

Az elmúlt időszakban 3 új közösség is megkezdte működését, a kertbaráti kör, a csillagjátszótér 

és a dobkör. Minősített intézményként egy pályázatot nyújtottak be honlapfejlesztésre amit 

elnyertek, ez a következő év első félévének feladata lesz, mobilbarát felületet tudnak kialakítani, 

új funkciókkal. 
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Struba József 

A bizottság értékelte a tevékenységet és zökkenőmentes váltást és eredményes munkát 

tapasztaltak. Az évből eltelt 3 hónap, ami azt bizonyítja, hogy jól működik az intézmény és 

igyekeznek minél jobban gazdálkodni. A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati 

javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat  

 

Kovácsné Hamar Éva  

A 2022-es év az alkalmazkodás éve volt, ez nem lehetett könnyű, az első félévben a járvány, a 

második félévben az energiatakarékosság. Ennek ellenére színvonalas események, rendezvények 

voltak. Például a Zorán koncert. A korlátozott lehetőségek ellenére megfelelő számú és 

színvonalas programokon vehetett részt a lakosság. Ez is azt bizonyítja, hogy jó kezekben van az 

intézmény.   

  

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

28/2023. ( III. 30.)  határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az 

Ady Endre Művelődési Központ és Könyvtár 2022. évi szakmai 

tevékenységéről szóló beszámolót és az alábbi határozatot hozta: 

 

1. A Képviselő-testület az Ady Endre Művelődési Központ és 

Könyvtár 2022. évi szakmai tevékenységéről szóló beszámolót az 

előterjesztés melléklete szerint elfogadja. 

 

2. A Képviselő-testület felkéri az Ady Endre Művelődési Központ és 

Könyvtár igazgatóját, hogy a beszámolót tegye közzé az 

intézmény honlapján, valamint gondoskodjon a dokumentumok 

megyei könyvtár részére történő továbbításáról. 

 

Határidő: 2023. március 31. 

                                           Felelős: Ferenczné Fajta Mária igazgató 
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12./ napirend 

Javaslat az Ady Endre Művelődési Központ és Könyvtár 2023. évi Munka- és Szolgáltatási 

tervének jóváhagyására 

 

Ferenczné Fajta Mária kiegészítése 

Továbbra is szeretnék a helyi közösségi és kulturális élet színtereként megadni mindenkinek a 

színes és tartalmas szórakozási, kikapcsolódási lehetőséget, amit elvár tőlük a város lakossága. 

Ennek érdekében minden lehetőséget kihasználnak, hogy a különböző életkorú és érdeklődési 

körű lakosok is megtalálják a számukra tetsző kulturális tevékenységet. Szintén a munkatervben 

van egy vezetői összefoglaló, ahol a kiemelt feladatokat megpróbálta sorba rendezni. 2023-ban 

elsődleges kiemelt feladat, hogy az energiatakarékossági intézkedések miatt korlátozásra 

kényszerült szolgáltatásaikat feloldják és újra zökkenőmentesen vissza tudják a teljes 

szolgáltatást állítani. Ez 2023. április 1-étől már meg fog történni, visszaáll a teljes szolgáltatási 

rend. Aztán folytatni szeretnék a szakköri tevékenységet, amit az első előző évben beindult egy 

fűzőszakkör, ezt szeretném tovább bővíteni esetleg más témában is. És ami a legfontosabb, hogy 

az ifjúságra, a gyermekekre és a családokra szeretnék a legnagyobb hangsúlyt fektetni. Akár 

családi játszóházak, ifjúsági klubok, hogy minél többen találják meg a lehetőséget arra, hogy 

meglátogassák az intézményüket. Találjanak olyan programot, olyan rendezvényt, ami behívja 

őket az intézménybe, a könyvtárba, pontosan amiatt, hogy iskolába nem mindenki ide jár, a 

polgári családok gyermekei közül. Épp ezért lenne fontos, hogy a szabadidőben legyen olyan 

lehetőség, hogy mégiscsak ismerjék a polgári közösséget, legyen kötődésük a polgári 

közösséghez. A munkaterv mellékleteiben részletesen le vannak írva a városi 

nagyrendezvényekhez alkalmazkodva, a kisebb programok. És ha már esetleg a koncerteknél 

tartanak most már egészen bizonyosan tudja, hogy a Zorán koncert után, az évben Koncz Zsuzsa 

koncertet tudnak ide hozni. A napja is megvan, november 13. Nyilván, amit nem szeretnének 

kihagyni, a helyi intézmények és civil szervezetek segítségére és közreműködésére számítanak 

és a jó kapcsolatot ápolják.  

 

Struba József 

Amit javasol a bizottság, hogy a továbbiakban is a lakossági kapcsolatokat erősíteni kell, a civil 

szervezetekkel való kapcsolattartást és hogy ezek a programok eljussanak minden háztartásba, 

tudjanak válogatni a lakosok. A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot 

elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat  

 

Kovácsné Hamar Éva  

Átnézte a munkatervet és a szolgáltatási tervet, azt látta, hogy tökéletes a kínálat. Annak 

ellenére, hogy figyelembe kellett venni a költséghatékonyságot. Ezt úgy próbálták megtervezni, 

hogy helyi vagy pedig környékbeli előadót hívnak a rendezvényekre.  

Viszont annak is örül, hogy kiemelkedő produkció is lesz, nagy mérföld, hogy egy ilyen kis 

településen fellép Koncz Zsuzsa. Elmarad néhány rendezvény ezzel is egyetért, a kulturális 

kerekasztal véleménye is ez volt.  

Az eddigi közönségszervezés és kommunikáció szerinte nagyon jó. Nagyon sok fórumon és 

felületen megjelenik egy-egy program, de hogyha elkészül az új weboldal akkor egy levelező 

rendszer is létrehozható személyes meghívásokra. Az év első három hónapjában nagyon jól 

indult az intézmény, nagyon színvonalasok voltak az eddigi programok, bármilyen téren is 

szerveztek. További sok sikert kíván.   
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Ferenczné Fajta Mária  

Köszöni, így folytatják tovább a munkát.  A közeljövő programjaira hívná még fel a figyelmet.  

Az április 11-től 14-ig tartó időszak a Költészet hete lesz, ahol óvodások és iskolások részére 

verspályázatot hirdetnek. Szintén iskolások, óvodások részére, versvideó készítésre hívták fel a 

figyelmet, akik vállalják és készítenek egy rövid kisfilmeket, akkor abból egy egész videófilmet 

fognak közzétenni közönségszavazásra. Ami még nem volt, verset házhoz versfutárral. Ez is egy 

olyan kezdeményezés, amit bármelyik lakos kérhet, leadja igényét, és a címzettet és a verset 

eljuttatják hozzá. Szintén egy közeli program, április 2-án, most vasárnap lesz egy bemutató, 

Venyigéné Makrányi Margit „Szomszédaink voltak” című könyvének, ami a polgári zsidóság 

történetéből készült a Polgár Városért Alapítvány kuratóriumának és AEMKK szervezésében. 

Aki még esetleg nem tette meg, még lehet esetleg jelentkezni. 

 

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

29/2023. (III. 30.) határozat 

 

Polgár  Város Önkormányzat  Képviselő-testülete megtárgyalta  a  

az Ady Endre Művelődési  Központ és  Könyvtár  2023. évi  

Munka- és Szolgáltatási tervének jóváhagyására vonatkozó 

előterjesztést és az alábbi határozatot hozta: 

 

1./    A Képviselő-testület az Ady Endre Művelődési Központ és 

Könyvtár 2023. évi Munka- és Szolgáltatási tervét az 

előterjesztés melléklete szerint elfogadja. 

 

Határidő: 2023. évben  folyamatos 

Felelős:  Ferenczné Fajta Mária igazgató  

 

 

 

13./ napirend 

Javaslat a Napsugár Óvoda és Bölcsőde felvételi körzethatárának megállapításához 

 

Tóth József kiegészítése 

Elmondja, hogy az intézményvezető Peténé Molnár Éva a nyugdíj előtti felmentési idejét tölti és 

SZMSZ szerint most az intézményvezetői feladatok a helyettesre hárulnak.   

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat  

  

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        
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Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

30/2023. (III. 30.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta 

a Napsugár Óvoda és Bölcsőde felvételi körzethatárának  

megállapítására vonatkozó javaslatot és az alábbi határozatot hozta: 

 

1./   A Képviselő-testület megállapítja, hogy a 4090 Polgár, 

Bessenyei u. 4 - 5.  szám alatti székhellyel működő 

Napsugár Óvoda és Bölcsőde gyermeklétszáma a 

2022/2023-as nevelési évben 304 fő. Az intézménybe a 

jegyzői nyilvántartás alapján  60 fő hátrányos helyzetű és 11 

fő halmozottan hátrányos helyzetű gyermek jár. 

 

2./  A Képviselő-testület a Napsugár Óvoda és Bölcsőde 

óvodai  felvételi  körzethatárát, Polgár város 

közigazgatási területében határozza meg.  

  

3./ A Képviselő-testület megbízza a jegyzőt, hogy a 

meghozott döntésről a KIR rendszeren  keresztül az 

Oktatási Hivatalt értesítse. 

 

       Határidő:  2023. március 31. 

Felelős:   dr. Sivák Anita jegyző 

 

 

 

14./ napirend 

Javaslat Polgár Város Önkormányzatának Városgondnoksága Alapító Okirata 

módosítására 

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat  

  

Tóth József  

Mivel az előterjesztéshez kérdés, hozzászólás nem volt a határozati javaslatot teszi fel 

szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a határozati javaslatban 

foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 
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31/2023. (III. 30.) határozat 

  

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta 

a Polgár Város Önkormányzatának Városgondnoksága Alapító 

Okiratának módosítására vonatkozó javaslatot és az alábbi 

határozatot hozza: 

 

1./ A képviselő-testület az 1. számú melléklet szerinti, Polgár 

Város Önkormányzatának Városgondnoksága Alapító 

Okiratának módosító okiratát elfogadja. 

 

2./ A képviselő-testület a 2. számú melléklet szerinti, Polgár Város 

Önkormányzatának Városgondnoksága módosításokkal 

egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okiratát elfogadja. 

 

3./ A képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy a jelen határozattal 

elfogadott módosító okiratot, valamint a módosításokkal 

egységes szerkezetbe foglalt alapító okiratot a Magyar 

Államkincstár illetékes szerve részére küldje meg. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Sivák Anita jegyző 

 

 

15./ napirend 

Javaslat a BÉRES-AQUA Kft. kérelmére 

 

Tóth József kiegészítése 

Elmondja, hogy a Béres-Aqua Kft. vezetője kérelemmel fordult a képviselő-testülethez, hogy 

olyan jellegű funkciótbővítő tevékenységet folytathasson, amihez a megállapodás alapján a 

képviselő-testület joga döntést hozni. A bérlő lakóautós kemping kialakítását kezdeményezi. 

Megkapva ezt a kérést további indoklás és fejlesztési terv bemutatását kérték, mely az 

előterjesztés mellékletét képezi. Előterjesztőként a határozati javaslatban 3 alternatívát 

fogalmaztak meg. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslat A) alternatíváját javasolja elfogadásra. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Molnár János 

Kérdezi, hogy más területen, mint a kiásott gödör feltöltése van-e lehetőség?  

Mecsei Dezső  

Kérdezi, hogy érkezett-e a bizottsági ülés óta egyéb információ, térkép vagy pénzügyi levezetés 

ezzel kapcsolatban?  

 

dr. Hatvani Zsolt  

A bizottság egyöntetűen vagy megosztottan hozta a döntését?  

 

Kovácsné Hamar Éva  

A bizottság milyen indokokat mondott ellene?  
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Vincze Attila  

A bizottság 3 igen, 1 nem és 1 tartózkodás mellett hozta döntését.  Az indoklás, hogy nincs 

eléggé megalapozva a koncepció, nincs pénzügyi terv, nincs tervezés, helyszínrajz, amikre 

kíváncsiak lennének.  

 

Tóth József  

Mecsei Dezső kérdésére válaszolva, nem érkezett többletinformáció. Hogy más terület szóba 

kerülhet-e, részükről nem, a kérelem beadója pedig egy területet jelölt meg. Erről kell dönteni. 

 

Kovácsné Hamar Éva  

Ha hiányosságok pótlásra kerülnek, akkor újra tárgyalás lehetséges?  

 

Tóth József  

Igen, ha beadvány érkezik akkor jogosan hozzák vissza. 

 

dr. Hatvani Zsolt  

A meglévő gödörrel van-e célja az önkormányzatnak vagy egyébként is jó lenne betölteni? 

 

Tóth József  

Nagyon nehéz az önkormányzati célt neki megfogalmazni. Azt tudja mondani, hogy elődeik 

annak idején amikor a fürdőt kialakították, üzemeltetésre helyezték és a fejlesztési koncepcióját 

meghatározták, döntöttek erről, ők ezt a döntést hozták. Azóta más döntés nem volt. Ha a 

képviselő-testületnek más döntése nincs, akkor az előző érvényes. Azon a helyszínen kijelölték, 

és ki is van úgynevezett gödörként ásva egy medence helye. A funkció módosítása a képviselő-

testület jogköre.  

 

Kovácsné Hamar Éva  

A bizottságra és a képviselő-testületi ülésre meg volt hívva a kérelmező? Kimentette magát az 

ülésekről?  

 

dr. Sivák Anita 

Telefonált. Nyilván ez nem kötelem, a bizottsági ülésre a meghívás megtörtént. 

 

Kissné Barta Piroska 

Az előterjesztésben összefoglalta a lényeget, a bérleti szerződés megkötése óta minden évben 

beszámolt az üzemeltető az addigi tevékenységéről és a következő évi működésével kapcsolatos 

fejlesztési céljairól. A legutóbb októberben tárgyalt beszámolóban ez a fejlesztés nem volt 

benne. Ettől függetlenül vannak még olyan jelzett fejlesztések, amik nem kerültek elvégzésre. A 

bizottság erről is tárgyalt, hogy erre szeretne hangsúlyt fektetni. A kérdésekre rátérve, 

alapvetően, ahogy polgármester úr mondta, a fürdő alapításakor és a terület kialakításakor volt 

egy koncepció a fürdő rövid-, közép- és hosszútávú fejlesztésével kapcsolatosan.  

Várták volna ennek a koncepciónak a részletes bemutatását. Maga a beszámoló foglalkozik 

azzal, hogy az elmúlt évben is volt 50 db lakóautó elhelyezve az aszfaltozott pályán. Az 

üzemeltető vélelmezhetően ezt szeretné tovább fejleszteni. A bizottsági ülésen elhangzott, hogy a 

legfőbb probléma inkább az, hogy nincsen fejlesztési terv, nincs tervezetten bemutatva ennek a 

pontos helye, kialakítása, és nem tudta a bizottság kellő megalapozottsággal szakmailag 

alátámasztani a fejlesztést. 

 

dr. Hatvani Zsolt  

Az önkormányzatnak mi a terve ezzel a strandfürdővel, ami nem a szerződésben lévő?  
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Tóth József  

Van egy 10 évre vonatkozó bérleti szerződés, amelyben az van benne, hogy az üzemeltetőnek az 

üzemeltetésen túl van lehetősége fejlesztési, elképzeléseit megvalósítani. Ha olyat szeretne, ami 

a szerződésben nem rögzített, akkor a képviselő-testülethez fordulhat, akinek támogató, 

jóváhagyó, egyetértő döntést kell hoznia. Ez történt volna most meg, de ennek a 

megalapozottsága, kidolgozottsága, akár műszaki, pénzügyi szempontból elvárt tartalma, 

szakmaisága nincs meg. Annak ellenére sem, hogy az első megkeresését kérték pontosítani.  

 

Vélemény, javaslat  

 

Molnár János 

Az Idősügyi Tanács tagjai is beszéltek erről és azzal bízták meg, hogy a tanács véleményét 

ismertesse. Két fő indokot mondtak, az egyik az, hogy ezen a helyen, ahol létesíteni akarja ezt a 

lakóautó parkolót ott olyan zajkeltő hatással kell szembenéznünk a pihenőknek, ami később 

véleményes lesz A másik dolog pedig az, hogy ha közben jönne egy olyan lehetőség, hogy 

mégiscsak megépülhetne a medence - mert a minimum 25 méteres hidegvizes medencére 

szükség lenne -, akkor nem lesz helye. Ez a legnagyobb hiátusa a strandfürdőnek, és ha valami 

pályázat adódik akkor arra már nem lesz lehetőség. Neki lenne egy negyedik alternatívája, 

javasolja, hogy a képviselő-testület levélben kérje a részletesebb bemutatást és most vegye le 

napirendről.  

 

Tóth József  

Az írásos anyagnak a része az a levél, amelyben kérik a részletesebb bemutatást. „Az autós 

kemping kialakításával kapcsolatos fejlesztéshez, amely nem szerepel sem a szerződés mellékletét 

képező pályázati felhívásban előírt vagy vállalt fejlesztési  munkák között, azonban  

funkcióbővítési beruházásnak minősül, a szerződés értelmében a Képviselő-testület előzetes 

döntése szükséges.  

Kérem, hogy a felelősségteljes Képviselő-testületi döntés érdekében részletesen mutassa be a 

fejlesztési koncepciót, illetve annak megvalósításához szükséges szakmai dokumentumokat. 

Tájékoztatom, hogy a Képviselő-testület soron következő ülése 2023. március 30., így a döntés 

előkészítés érdekében a fejlesztési elképzelés dokumentumait 2023. március 17. 12 óráig 

elektronikus úton, illetve postai küldeményként is benyújtani szíveskedjen.” 

A képviselőt-estület persze helyt adhat a képviselőtársuk indítványának, és ezt a levelet 

ismételhetik, de vélhetően ugyanaz a válasz érkezik, amit eddig megkaptak. Ha ez a testületi 

akarat, akkor így fog eljárni.  

 

dr. Hatvani Zsolt  

Nemrég volt Egerszalókon, ahol egy négycsillagos hotelnak a parkolójában volt kialakítva egy 

ilyen és szintén igénybe vette az ott lévő fürdőszolgáltatásokat. Ez nem annyiból állt, hogy ott 

egy gödröt most betemet. Tehát az infrastrukturális létesítményeket meg kell rendesen tervezni 

és dokumentálni, az aszfaltozott úttól kezdve a világításon keresztül.  

Ezen kívül többet ők nem tudnak tenni, de ő nagyon híve lenne. A másik pedig az, hogy nem 

biztos, hogy erre az önkormányzatnak van most pénze. Ez most egy teljesen új lépés, lehet, hogy 

sokkal többe kerülne, mint annyi, hogy betemetünk egy gödröt, egy „medencét”.  

 

Mecsei Dezső  

Megkapták ezt a koncepciót és nagyon érdekes, izgalmas anyag. Kiderül belőle az, hogy a 

lakóautókat hogyan és miképpen fejlesztették és hogy hogyan jutott el Európa minden 

szegletébe. Egy fél oldalas kitétel van benne, hogy körülbelül, hogyan valósulna meg ez a 

koncepció, és még az igényelt összeget is csak nagyjából megadta, hogy 500-600 ezer Ft.   

Hiányolja a koncepcióból, hogy a vállalkozó mit ad hozzá. Ugyanis azt látják, hogy 99%-ban az 

önkormányzatot terheli és 1% -ban meg a bérlőt. Kötöttek egy bérleti szerződés a Kft-vel, és 
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nem támogatási szerződést. Nagyon fontos, hogy ez a strandfürdő üzemeljen továbbra is, de 

azért mégiscsak ez egy üzleti vállalkozás. Ha betemetik a gödröt attól még nem fog parkolóvá 

válni.  

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság ülésén az A) alternatívával kezdte a szavazást, és megkapta a 

többséget 3 igen formájában. Innentől kezdve hiába volt a nem, meg a tartózkodás, eldőlt a 

dolog. Szerinte ezt most ne utasítsák el teljesen, vagy ha elutasítják, akkor az A) változatot úgy 

fogalmazzák meg, hogy megvalósíthatósági tanulmány, esetleg terv, esetleg pénzügyi terv 

beadásával újravizsgálják a dolgot. 

 

Tóth József  

Két dologról van szó. Az egyik az egy elvi kérdés, akarnak-e ennek a strandfürdőnek egy 

teljesen új, másabb funkciót biztosítani, mint ami eddig volt. Ez egy egyszerű kérdés. Hogyha 

ezt akarják, akkor viszont van egy másik feltétel, ezt olyan módon kell bemutatni, amely minden 

egyes elemében, tervezési, hatósági, üzleti, műszaki vonatkozásában alátámasztó.  

Ha az az álláspont, hogy ennek a strandfürdőnek a funkciója az legyen csupán, ami eddig volt, és 

nem szükséges, nem kívánatos hozzá egy olyan kiegészítő tevékenység, amelyet egyébként még 

működési engedély változtatását is indokoltja, mert ilyen tevékenység a strandfürdőnek nincs. 

Tehát egy elvi támogatást adhatnak, de az elvi támogatásnak van egy következő feltétele, hogy 

elviekben igen, és amennyiben bemutatja azokat, amiket hiányolnak. De az elvi támogatásból 

nem szeretné, hogyha az az értelmezés jönne, hogy akkor az önkormányzati vagyon 

használatával szabad pályát kap a bérlő és kvázi saját tulajdonaként kezeli és úgy próbálja 

csinálni, ami nincs benne a szerződésben, ami nem az önkormányzat jóváhagyásával, vagy a 

polgármester szándékával. És ami nem az üzemeltetés, nem a mostani tevékenységgel 

összefüggött, legyen ez akár palackozó üzem, volt ilyen ötlet, legyen az akár lakóautó parkoló, 

vagy legyen az bármi, annak ide kell jönnie és a képviselő-testületet, aki ezen közvagyon fölött 

felelősen dönteni jogosult, meg kell tudnia győzni, hogy ez így város érdeke, az a városnak jó, az 

az üzemeltetésnek szükséges, és nem, és ez hiányzik ebből a történetből.  

Úgy nem lehetséges tőlünk jóváhagyást kérni, hogy ötletszerűen majdnem egy sajtpapíron 

beüzen valamit, hogy ezt akarja csinálni. Ami ott történik annak a felelőse a képviselő-testület, 

ha jól történik akkor is, ha nem jó, azért is, ezért jól kéne dönteni.  

 

dr. Hatvani Zsolt  

Ha jól kidolgozott, megfelelő pályázatot kapnának akkor abból ki tudnának indulni. Az nem 

biztos, hogy baj lenne, ha ott egy ilyen fejlesztés lenne, ami később a város hasznára vagy a 

fürdő hasznára válna, mert az nem hiszem, hogy káros lenne. A fürdő egy hatalmas nagy 

területen fekszik, tehát ott, abba a végébe, ahol ezt akarná csinálni semmilyen zajt nem okozna. 

Azt kell nézniük, hogy ez a város javára van-e, vagy pedig nem. Ne utasítsák el, hanem akkor 

egy megfelelő előterjesztést kérjenek ide.   

 

Kovácsné Hamar Éva  

Van egy kempingük, ami tulajdonképpen alkalmas a lakóautók fogadására. Azt nem tudja, hogy 

a kapacitása mennyi. Tehát ez a lehetőség meglenne, hogy ezek a kocsik elhelyezésre kerüljenek. 

A másik dolog pedig, úgy gondolja, hogy vannak még a fürdőn hiányosságok, és ha az energiáit 

átcsoportosítja a bérlő egy ilyen feladatra, akkor nem biztos, hogy halad az a munka, ami eddig 

létrejött. 

 

dr. Hatvani Zsolt  

Sok okos dolgot lát a bérlő máshol, de nem biztos, hogy ahhoz akár az anyagi vagy egyéb 

feltételei neki megvannak. A kemping, az lehet, hogy előbb-utóbb még jobban fog fejlődni.  

Egy ilyen beruházásra, mint a lakóautó kemping 500 e Ft semmi, ahhoz több anyagi forrás kell.  
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Tóth József  

Ha jól érti, akkor a testületi tagok többségének nincsenek ellenére, hogy egy ilyen fejlesztés 

megvalósuljon, de ehhez megalapozott, alátámasztott és kidolgozott terv, fejlesztési program 

kell. Javasolná, hogy a képviselő-testület úgy függessze fel döntését, hogy az itt elhangzott 

alapján kéri megalapozott dokumentumok benyújtását.  

 

Struba József 

A rendelkezésre álló dokumentum nem alkalmas arra, hogy a képviselő-testület döntést hozzon.  

 

Molnár János 

Módosítási javaslata lenne, egy újabb verzió, hogy a Képviselő-testület a benyújtott kérelmét 

nem tartotta döntésre alkalmasnak.  

 

Tóth József  

Az elhangzott javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg. 

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

32/2023. (III.30.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta 

a „Javaslat a BÉRES-AQUA Kft. kérelmére” elnevezésű 

előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 

 

1./ A képviselő-testület a benyújtott kérelmet  nem tartotta 

döntésre alkalmasnak. 

 

2./ A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a 

döntésről értesítse a BÉRES-AQUA Kft. ügyvezetőjét. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Tóth József polgármester 

 

 

16./ napirend 

Javaslat táncszínházi produkció megvalósításának támogatására 

 

Ferenczné Fajta Mária kiegészítése 

Elmondja, hogy néhány hónappal ezelőtt kér tőle egy találkozót Horváth Renátó, egyrészt mint 

az intézmény vezetője, másrészt pedig személyes ismeretség okán is, hogy az Ady Endre 

Művelődési Központ és Könyvtár színháztermében álmodott meg egy táncszínházi produkció. 

Renátó szinte a művelődési központban vált felnőtté, hiszen a gyermekkori álmát, hogy 

táncművész legyen, az intézmény falai között kezdte megvalósítani. Azt gondolja, hogy szinte 

minden polgári lakos ismeri a nevét, hiszen rengeteg rendezvényen vett rész a Tisza-dráma és 

táncszínház táncosaként, akkor még nyilván nem táncművészként. Rengeteg kisebb-nagyobb 

rendezvényen, a kisebb létszámú kiállításoktól kezdve a több száz-ezer fős fesztiválokon is 

láthatták az ő tehetségét megvillantani. Sajnos a sors iróniája, hogy a betegsége kettétörte a 

táncművészi karrierjét, de egy ideje azon munkálkodik, hogy valamilyen formában visszatérjen a 

művész élete, és egy olyan táncszínházi produkciót álmodott meg, amiben a saját traumáján 

keresztül mutatná be, amit átélt, magát a traumát, magát a feldolgozás folyamatát.  
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„Testbe zárt ima” címmel egy produkciót álmodott meg, amiben ő a narrátor, a rendező és a 

koreográfus. Tulajdonképpen egy teljes kézzelfogható szöveges forgatókönyv is a birtokukban 

van már. Ehhez szeretne támogatásokat, illetve szponzorokat keresni. A költségvetése elég 

magas, a táncosok költségei, a díszletek, a látványelemek, illetve a bemutatás előtt egy hetet itt 

Polgáron lennének, és a táncosoknak a szállását, étkezését is biztosítani kellene. 

Az Ady Endre Művelődési Központ és Könyvtár biztosítja a helyszínt erre az időre, a 

rendelkezésükre álló hang- és fénytechnikai eszközöket, illetve a marketing tevékenységben, a 

közönségszervezésben mindenképpen részt tudnak venni. Viszont ami most neki a legnagyobb 

segítség lenne, hogy a közeljövőben el tudja kezdeni a táncosokkal a próbákat, ezt bizony 

Budapesten tudja csak megtenni. Június végén érkeznének és az előadás tervezett időpontja 

2023. július 8-9 és 10-e. Ehhez kérné a Képviselő-testület támogatását.  

 

Struba József 

Az anyagi körülmények figyelembevételével a Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a 

határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat  

  

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

33/2023. (III. 30.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 

táncszínházi produkció megvalósításának támogatására irányuló 

javaslatot és az alábbi határozatot hozta: 

 

1. Polgár Város Önkormányzata a 3/2023. (II. 24.) sz. költségvetési 

rendelet 5. sz mellékletében szereplő általános tartalék terhére 

1.000.000,- Ft összegű támogatást biztosít a Horváth Renátó 

táncművész által megjelölt célra.  

 

2. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a szükséges 

intézkedéseket tegye meg. 

 

Határidő: értelemszerűen  

Felelős: Tóth József polgármester 
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17./ napirend 

Javaslat a Polgár 0728/8 hrsz.-ú külterületi ingatlan elnevezésének meghatározására 

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat  

  

Tóth József  

Mivel az előterjesztéshez kérdés, hozzászólás nem volt a határozati javaslatot teszi fel 

szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a határozati javaslatban 

foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

34/2023. (III. 30.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta 

a „Javaslat a Polgár 0728/8 hrsz.-ú külterületi ingatlan 

elnevezésének meghatározására” vonatkozó előterjesztést és az 

alábbi határozatot hozza: 

 

1. A Képviselő-testület a Polgár 0728/8 hrsz.-ú „kivett major” 

művelési ágú külterületi ingatlan elnevezését „Kacsa tanya” 

elnevezéssel jóváhagyja.  

 

2. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről 

értesítse az érintettet, valamint gondoskodjon az elnevezés 

nyilvántartásba vételével kapcsolatos feladatok ellátásáról. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Tóth József polgármester 

 

 

18./ napirend 

Javaslat önkormányzati képviselő által lemondott 2023. március havi tiszteletdíj általános 

tartalékba helyezésére 

 

Tóth József kiegészítése 

Elmondja, hogy Vincze Attila képviselő a tiszteletdíjáról lemondott, amely összeg általános 

tartalékba kerül. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  
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Vélemény, javaslat  

  

Tóth József  

Mivel az előterjesztéshez kérdés, hozzászólás nem volt a határozati javaslatot teszi fel 

szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a határozati javaslatban 

foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

35/2023.  (III. 30.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta 

a „Javaslat önkormányzati képviselő által lemondott 2023. március 

havi tiszteletdíj általános tartalékba helyezésére” szóló 

előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 

 

1. A képviselő-testület a Vincze Attila önkormányzati 

képviselő által lemondott 2023. március havi tiszteletdíj 

összegét, bruttó 172.223 F-ot általános tartalékba helyezi.  

  

2. A képviselő-testület felhívja a polgármestert, hogy az 

előirányzat átcsoportosításáról a költségvetési rendelet 

módosítása során gondoskodjon. 

 

Határidő: azonnal 

 Felelős: Tóth József polgármester 

 

 

 

19./ napirend 

Javaslat tiszteletdíj általános tartalékból történő felhasználására 

 

Tóth József kiegészítése 

A képviselő által lemondott és általános tartalékba helyezett összeg felhasználásról szól az 

előterjesztés. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat  

  

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

 



42 

 

 

36/2023. (III. 30.) határozat 

 

A képviselő-testület megtárgyalta a „Javaslat tiszteletdíj általános 

tartalékból történő felhasználására” szóló előterjesztést és az alábbi 

döntést hozta:  

 

1./ A képviselő-testület Vincze Attila képviselő által lemondott 

tiszteletdíj általános tartalékba helyezett 172.223 Ft összegét 

az alábbi célok támogatására biztosítja:   

- Polgár és Térség Egészségügyéért Alapítvány részére 

100.000 Ft,  

- Polgári Lokálpatrióta Mozgalom Egyesület részére 14.897 

Ft, 

- „Polgár Városért” Alapítvány részére 57.326 Ft. 

 

2./ A képviselő-testület felhívja a polgármestert a szükséges 

intézkedések megtételére.  

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Tóth József polgármester 

 

 

 

Mivel több napirendre vonatkozó hozzászólás nem volt, ezért a polgármester a Képviselő-

testület ülését bezárta és zárt ülés keretében folytatták a munkát.  

 

 

Kmft. 

 

 

 

Tóth József             dr. Sivák Anita  

polgármester                     jegyző 


